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4 Притеснени са  
да не им искат пари

4 22 години продължава 
процесът на регистрация, 
никой не може да каже 

колко е броят им
Дона МИТЕВА

Отново на дневен ред излезе ре-
гистрацията на водовземни съоръ-
жения (кладенци, сондажи, герани, 
каптирани извори, дренажи и дру-
ги) за собствени потребности. От 
Министерството на околната сре-
да и водите напомниха, че срокът 
за всеки, който има кладенец в на-
селеното място, трябва да го ре-
гистрира. 

Вече има предложение от депута-

тите от ГЕРБ срокът за регистрация 
на кладенците да се отложи за края 
на 2023 г. Постъпило е и друго тако-
ва от БСП срокът да бъде удължен 
не с една, а с три години. Да при-
помним, че този срок вече бе удъл-
жаван заради пандемията.

Собствениците трябва да пода-
дат заявление в една от четирите 
басейнови дирекции или при кме-
товете на населените места.

Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

16 полицаи с вина за 
смъртта на Атанас Градев 

и Йордан Илиев

соБственИцИ отново 
УзАконявАт клАденцИ

стр. 3

Поетът недялко Йорданов:
Бургас е магически град. 

няма друг такъв в България

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 8 ноември

куизовете - новата 
градска култура

стр. 6
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3200 украинци, 
заявени за 

престой  
в хотелите -  

се „изпарили“

владимир зротев, историк:

4-5u

ПроверкАтА  

в Мвр ПокАзА:

схеМА! 

Американският  
изолационизъм е мит

настигнахме софия и Пловдив 
по жажда да покажем знания

стр. 
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„Черноморски фар“

Рибарската общност от 
„Ченгене скеле“ ще стане 
част от структурите на 
Българския фермерски 
съюз. Това стана ясно по 
време на посещението 
на председателя на орга-
низацията Георги Стоя-
нов в Рибарското селище 
край Бургас, където пре-
зидентът на Международ-
ния търговски и културен 
център ГЕОПАН д-р Сте-
фан Пейков приветства 
гостите с „Добре дошли в 
последното убежище на 
европейския романти-
зъм“.

Местните очертаха ос-
новните трудности и пре-
дизвикателства, пред кои-
то се изправят ежедневно. 

От своя страна Георги 
Стоянов гарантира, че с 
включването им в един-
ствената браншова орга-
низация, обединяваща 
идеите и концепциите на 
производители и прера-
ботватели от цялата стра-
на, политиките и интере-
сите им ще бъдат отстоя-
вани, както пред държав-
ните органи, така и ще бъ-
де помислено за по-добро 
и атрактивно представяне 
на международно ниво. 
По време на визитата бяха 
договорени и възмож-
ности за ползотворно съ-
трудничество чрез органи-
зиране на редица съв-
местни инициативи и съ-
бития.

Българският фермерски 
съюз обединява интереси-

те, вижданията и мненията 
на членовете си и на об-
ществените интереси в об-
ластта на аграрния сек-
тор, в това число: расте-
ниевъдство, животновъд-
ство, хранителна промиш-
леност, преработка и съх-
ранение, търговия на дреб-
но и едро, данъчна лицен-
зионна политика и кон-
трол, гори, дърводобив и 
преработка, гъбарство и 
трюфели, рибарство и ак-
вакултури, притежание, 
стопанисване и ползване 
на земеделски земи, ко-
опериране и сдружаване, 
екология и агроекология, 
биологично производство 
и други. До момента са уч-
редени структури в София, 
Стара Загора, Смолян и 
Челопеч.

Дона МИТЕВА

Лоша инфраструктура, лип-
са на инвестиции в нея, лип-
са на дъждовно-отводнител-
на канализация, на подробен 
устройствен план, преза-
строяване – това са само 
част от проблемите на к.к. 
Слънчев бряг. Те бяха иден-
тифицирани за пореден път.

Първата обществено-бран-
шова среща-дискусия за обе-
диняване усилията за разви-
тие на най-големия курортен 
комплекс в България - Слън-
чев бряг, вече е факт. Тя се 
проведе под надслов: „Заед-
но за нов и европейски об-
лик на дестинация Слънчев 
бряг“ в последния ден на ок-
томври и бе инициирана от 
сдружение „Рафаел – инфо, 
култура и туризъм“, „Съюз на 
собствениците“ - Слънчев 
бряг, „Клуб на хотелиера“ 
–Несебър и „Обществен съ-
вет - Несебър“.

На срещата бяха предло-
жени поредица от мерки за 
инфраструктурно, визуално и 
административно развитие. 
Сред предложенията е ку-
рортът да бъде изцяло адми-
нистриран от държавата чрез 
изкупуване акциите на акци-
онерите.

От Акционерното друже-
ство бе предложено да бъде 
приет специален закон за 
к.к. Слънчев бряг, който да 
урежда управление, права, 
задължения, общи условия 
за ползване на инфраструк-
тура, площи, а също така и 
ясен контрол. Да бъдат при-
ети дългосрочен план и ин-
вестиционна програма с хо-
ризонт 10 - 15 години.

Обратно на това е предло-
жението на „Обществен съ-
вет – Несебър“ – изцяло пре-
минаване инфраструктурата 
на комплекса и отговорност-
та за него към община Несе-

бър.
Докато бъде прието един-

но административно реше-
ние, участниците в срещата 
предлагат да се насочват 
средства право пропорцио-
нални на приходите от данъ-
ци и такси, които влизат в об-
щина Несебър, към обновя-
ване, изграждане на нова ин-
фраструктура, осветление, 
зелени площи, крайбрежна и 
вътрешни алеи и др. Създа-
ване на концепция, касаеща 
отговорностите – админи-
стративни и обществено-
браншови, които да форми-
рат ред и контрол по спазва-
нето му.

На срещата бе обърнато 
сериозно внимание и на лип-
сата на места за паркиране – 
хроничен проблем за почти 
всички черноморски курор-
ти, което води след себе си 
още по-негативен факт – пре-
връщането и на последните 
останали незастроени площи 
и градинки в частни паркин-
ги, на цени, равни на нощув-
ката. Не бе подмината и лип-
сата на квалифицирани ка-
дри, които да вдигат нивото 
на предлагания туристически 
продукт.

Областна управа бе сези-
рана за непочистените речни 
корита в района на курорт-
ния комплекс, които освен че 
са неприятна гледка, крият и 
опасност при силни дъждо-
ве.

Георги РУСИНОВ

16 полицейски служите-
ли са нарушили своите за-
дължения и са извършили 
действия, които могат да 
се третират като дисци-
плинарни нарушения или 
престъпления, довели до 
смъртта на двамата бурга-
ски полицаи Атанас Гра-
дев и Йордан Илиев.

„В деня, в който почина-
ха двамата полицаи в Бур-

гас, обещах на семейства-
та им да открием истината 
за всички обстоятелства 
по отношение на смъртта 
им. Възложих на Инспек-
тората такава проверка. 
Стигнахме до истината“, 
каза служебният министър 
на МВР Атанас Семерджи-
ев на брифинг в морския 
град.

Докладът на Инспекто-
рата е предаден на 
28.10.2022 г. на Окръжна 

прокуратура – Бургас, за 
да се прецени има ли дан-
ни за престъпления. В ос-
таналата си част докладът 
е предаден на „Гранична 
полиция“, „Жандармерия“ 
и ОДМВР-Бургас, за да 
предприемат действия по 
компетентност. Според 
министър Семерджиев 16-
те служители не са дейст-
вали в организирана гру-
па, тъй като са от различ-
ни звена, но всеки от тях е 
допуснал фрапантни нару-
шения, довели до смъртта 
на двамата им колеги в 
Бургас.

„Най-фрапантни наруше-
ния са допуснати от слу-
жители на „Гранична поли-
ция“. В доклада се съдър-
жат имената на директор 
на РДГП – Бургас, начал-
ник на ГПУ-Бургас и на-
чалник на ГПУ-Малко Тър-
ново, заместник-началник 
на ГПУ-Малко Търново. 
Най-общо тези лица (б.а. 
сирийските мигранти в ав-
тобуса), които са замесе-
ни в извършването на това 
престъпление, са били ус-
тановени и задържани не-
официално предишния 
ден, били са освободени и 

след това отиват до Хар-
манли. Взимат втория ав-
тобус и се връщат пак тук 
и се случва това, което 
всички знаем Не е ясно с 
какъв мотив са били осво-
бодени“, коментира ми-
нистърът.

Фатална за Градев и 
Илиев се оказва и непода-
дената навреме информа-
ция към тях. Според Се-
мерджиев вместо да са из-
вестени 17 минути по-рано, 
те са потърсени едва 3 ми-
нути преди инцидента.

„Всички действия, които 
се коментираха, на двама-
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16 полицаи с вина за смъртта  
Н

ов
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и Прокуратурата  
ще решава дали да им 
повдига обвинения

Браншовици в туризма 
настояха за нов европейски 

облик на Слънчев бряг 

Рибарите от „Ченгене скеле“ 
се присъединяват към 

Българския фермерски съюз
В рамките на два дни представители на 
браншовата организация се запознаха с 

основните проблеми в област Бургас

Министър Семерджиев обясни, че 17 минути са 
имали служителите на „Гранична полиция“ да извес-
тят загиналите Градев и Илиев, уведомили са ги ед-
ва 3 минути преди фаталния инцидент

Патрулният автомобил на двамата загинали полицаи бе помлян от автобуса,  
управляван от сирийския бежанец Омар Аднан 
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Вестникът е член е на Бъл гар
ска та асо ци ация на ре гио нал ни
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

та служители трябва да се 
третират в аспекта на това, 
че те са получили информа-
ция в последния момент, 
без да знаят какъв автобус 
се придвижва към тях, без 
да знаят, че този автобус 
не се подчинява на поли-
цейски разпореждания и 
без да знаят, че той се дви-
жи с висока скорост и е 
склонен да преминава през 
полицаите, които се опит-
ват да го спрат“, посочи 
министърът на МВР и доба-
ви, че всички 16 служители 
са отстранени от работа.

Проверките са показали 
и други престъпни дейст-
вия на гранични полицаи.

„Днес ще се докладват 
на Окръжна прокуратура – 
Бургас други случаи със 
СРС-та, които касаят 
действия на гранични по-
лицаи, свързани с отнема-
не на вещи и пари от неза-
конно проникнали мигран-
ти на територията на стра-
ната. Иска ми се да напра-
вят едно разграничение. 
Да, всички, които са из-
вършили подобни деяния 
ще бъдат установени и ще 
им се наложат съответни-
те наказания, но не трябва 
да забравяме, че има сто-
тици служители на „Гра-
нична полиция“, които 
много съвестно и точно из-
пълняват задълженията 
си. Нашата задача е да ги 
подкрепим и да работим 
така, че те да могат да из-
пълняват задълженията 
си, като отстраняваме те-
зи, които не са достойни 
да носят пагона“, катего-
ричен бе Семерджиев.

Той коментира и миг-

рантския натиск към мо-
мента.

„Мигрантите в страната 
сега са в пъти по-малко от 
датата, в която загинаха 
двамата полицаи. Над 200 
производства бяха обра-
зувани срещу каналджии и 
ще продължаваме. Много 
от тях са в ареста. Нама-
ляват хората, които се на-

мират в бежански центро-
ве. Действията дават ре-
зултат, но не могат да да-
дат толкова бърз резултат. 
Състоянието, в което на-
мерих „Гранична полиция“, 
не беше никак добро. Вяр-
но е, че в момента тя стои 
по-добре, но има още мно-
го работа“, завърши въ-
трешният министър.

Таксата на то
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на Атанас Градев и Йордан Илиев
Девет отрицателни  

кръвни проби дали бургаски 
служители на реда

СЛЕД 

ТЕСТОВЕТЕ:

Георги РУСИНОВ

От началото на провер-
ките на полицаите в стра-
ната за алкохол и нарко-
тици 9 положителни про-
би са дали бургаски слу-
жители. Старши комисар 
Калоян Калоянов обясни, 
че след това всеки от тях 
е дал кръвна проба, която 
се е оказала отрицател-
на. 

Министърът на МВР 
Атанас Семерджиев зая-
ви, че проверките не са 
приключили и че благода-
рение на взаимната ра-
бота с министъра на здра-
веопазването са сформи-
рани две работни групи, 
чиято цел е по-бързо да 
обработва кръвните про-
би.

„От догодина влиза в 
сила Наредбата, с която 
ще могат да се тестват 
всички служители. Обръ-
щам внимание, че в мо-
мента тестваме тези, кои-
то се качват в служебни 
автомобили. Така че ще 
продължава тестването с 
още по-голяма сила“, по-
сочи Семерджиев.

Около проверките се 
вдигна много шум, а най-
големият синдикат в МВР 
– СФСМВР, излезе с по-

зиция, че дръг-тестовете 
са некачествени и са не-
обходими по-добри мето-
ди на проверка. Това не 
се прие добре от обще-
ството, което коментира, 
че е лицемерно години на-

ред редовите граждани да 
са тествани с въпросните 
„некачествени тестове“, 
но едва чак когато поли-
цията се оказа потърпев-
ша от тях, да се повдига 
въпросът.

Старши комисар Калоян Калоянов

Дни преди официалните резултати от проверката в 
МВР, директорът на „Гранична полиция“ – Бургас Ан-
тон Мирков напусна. Той също е в доклада на Инспек-
тората като съпричастен към смъртта на колегите му

Георги РУСИНОВ

Около 400 украински граж-
дани са настанени към мо-
мента в базата на Министер-
ски съвет в Слънчев бряг. В 
по-голямата си част това са 
болни хора, инвалиди, въз-
растни, майки и родилки. 

Управителят на базата 
Станка Харизанова коменти-
ра пред „Черноморски фар“, 
че според нея тези хора не 
могат да останат и зимата в 
базата, тъй като тя е лятна.

„Няма осигурено отопле-
ние. Климатици има в една 
стая, в друга няма. В общите 
ни части, фоайета, ресторан-

ти всичко е на някакви кли-
матици. А като духне вятъ-
рът, стопляне няма“, обясни 
тя. 

Новината идва след като 
държавата обяви, че удължа-
ва програмата за помощ на 
украинските бежанци, но са-
мо с настаняване в държав-
ните бази. Тези, които са на-
станени в хотели по досе-
гашните правила на програ-
мата, ще имат 15 дни да на-
пуснат, като вътрешният ми-
нистър Иван Демерджиев 
обясни, че на всички ще бъде 
осигурено настаняване в 
държавни бази.

Според Харизанова обаче 

базата в Слънчев бряг не е 
подходяща.

„Писала съм, сигнализира-
ла съм до всички институции 
какво е положението, че е 
невъзможно хората да оста-
нат в тази лятна база. Чака-
ме да видим държавата как-
во ще каже какво ще става с 
тези хора, които в момента 
са тук“, заяви управителят.

В същото време по думите 
й от сутринта върволици ук-
раинци, настанени в хотели, 
идват да питат за настанява-
не в базата.

„Ние места повече няма-
ме“, категорична бе Хариза-
нова.

Притеснителни резултати показва 
проверка на МВР, свързана с укра-
инските граждани, настанени в хо-
тели. От 14 000 заявени, че са наста-
нени в хотели, 3200 липсват. Това 
заяви вътрешният министър Атанас 
Семерджиев на визита в Бургас.

„Колко точно са хората ще ви ка-
жа, когато приключи проверката. 
Явно е, че има несъответствия“, от-
говори той на журналистически въ-
прос.

Семерджиев посочи, че настане-
ните в хотелите могат да останат до 
15 ноември в тях. Запълването в 
държавните бази щяло да става по-
етапно. 

„Ще запълваме бази, след което 
ще продължаваме със следващите. 
Ако дадем всички бази, където е 
възможно да се настаняват хора на-
веднъж, няма да можем да уплът-
ним достатъчно добре с персонал. 
Направили сме списък с тези бази, 

проверили сме ги, че имат реална 
възможност да поемат определен 
брой хора. В нито един момент няма 
да позволим да няма къде да бъдат 
настанени украински граждани“, за-
яви още той.

„34 000 места в базите в страната 
могат да бъдат запълнени. Тези 
край морето ще са с приоритет, за 
да може преместването да става 
по-лесно“, уточни вътрешният ми-
нистър.

Управата на министерската база в Слънчев бряг:  
Украинците не могат да останат зимата тук, нямаме отопление

Министърът на МВР: От 14 000 
заявени в хотелите, 3200 липсват



Дона МИТЕВА

Отново на дневен ред 
излезе регистрацията на 
водовземни съоръжения 
(кладенци, сондажи, ге-
рани, каптирани изво-
ри, дренажи и други) за 
собствени потребности. 
От Министерството на 
околната среда и водите 
напомниха, че срокът за 
всеки, който има кладе-
нец в населеното място, 
трябва да го регистрира. 

Вече има предложе-

ние от депутатите от ГЕРБ 
срокът за регистрация 
на кладенците да се от-
ложи за края на 2023 г. 
Постъпило е и друго та-
кова от БСП срокът да 
бъде удължен не с една, а 
с три години. Да припом-
ним, че този срок вече бе 
удължаван заради панде-
мията.

Собствениците тряб-
ва да подадат заявле-
ние в една от 4-те басей-
нови дирекции или при 
кметовете на населени-

те места.
„Това се прави веднъж 

заради факта, че е упо-
менато в закона, и втори 
път, е пряко свързано с 

управлението на качест-
вото и количеството на 
подземните води“, комен-
тира за „Черноморски 
фар“ Явор Димитров, ди-
ректор на Басейнова ди-
рекция „Черноморски ре-
гион“ - Варна. 

Целта на регистрацията 
е да се събере точна ин-
формация за броя на во-
довземните съоръжения, 
за да може да се гаранти-
ра ползването на водния 
ресурс. За допълнително 
облекчение на процеса, 
басейновите дирекции са 
изпратили вече до всички 
общини бланки със заяв-
ления, които са създаде-
ни за улеснение на граж-
даните и са придружени с 
указания за попълване.

В Деня на отворе-
ните врати, на 1 ноем-
ври, от 10.00 до 14.00 
часа, Басейнова дирек-
ция „Черноморски район“ 
(БДЧР) организира он-
лайн приемна за гражда-
ните и широката общест-
веност по въпроси, свър-
зани с регистрацията на 
водовземни съоръжения 
за собствени потребно-
сти, в която се включи-

хме онлайн.
Преди това в разго-

вор Хюсеин Селим, кмет 
на село Кликач, община 
Карнобат обясни, че от 
първия ден, откакто от-
ново е на дневен ред те-
мата за регистрацията 
на кладенците, сондите, 
гераните и т.н., вече има 
подадени три заявления 
при него. 

„Преди две години от-
ново имаше офанзива по 
регистрирането на сонди 
и кладенци. Тогава 70% 
от собствениците на та-
кива в селото подадоха 
документи. Тогава бе по-
сложна документацията. 
После удължиха срока.

Тук повечето от местни-
те имат сонди. Сега има 
вече при нас заявления. 
У нас по традиция всич-
ко се случва в последния 
месец. Така е и сега – та 
сега стартирахме отново 
процедурата. А тя е та-
кава: заявлението се по-
дава до кмета. До 26 - 27 
този месец ще трябва да 
ги входираме в Община 
Карнобат. Оттам еколож-
ката трябва да ги входи-
ра в Басейнова дирекция. 
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Собствениците на кладенци 

Георги РУСИНОВ

Община Айтос известя-
ва собствениците на во-
довземни съоръжения за 
подземни води – кладенци, 
сондажи, герани, че трябва 
да регистрират съоръжени-
ята, които са разположе-
ни в собствения им имот. 
Срокът за регистрация е до 
28 ноември 2022 г.

Регистрацията се отнася 
за кладенците в имоти, раз-
положени в границите на 
населените места и селищ-
ните образувания, собстве-
ност на физически лица, во-
дата от които се ползва за 
домакински цели, както и 
за водопой на животни и 
за поливане в границите на 
собствения имот.

„Ползването на вода до 
10 куб. м на денонощие 
от регистрираните кла-
денци в населените места 
е безплатно. Не се изис-
ква монтиране на водоме-
ри и за тези кладенци не 
се заплащат никакви дър-
жавни такси или данъци. 
Регистрацията е необходи-
ма с цел защита интереси-
те на гражданите при пре-
доставяне права за черпе-
не на вода в района на съ-
ответното населено място 
и ограничаване опасност-
та от пресъхване на кладен-
ците. Регистрацията ста-

ва в Басейновата дирек-
ция „Черноморски район“ 
- Варна, ул. „Александър 
Дякович“ №33, за съоръ-
жения, изградени на тери-
торията на дирекцията“, съ-
общават от Община Айтос 
в официалната си интернет 
страница.

Собствениците на во-
довземни съоръжения – 
кладенци за задоволяване 
на собствените потребно-
сти на гражданите, разпо-
ложени в границите на на-

селените места и селищ-
ните образувания, тряб-
ва да подадат заявление 
за вписване в регистъра. 
Формуляр „Заявление РГ2“ 
може да се изтегли от ин-
тернет страницата на БДЧР 
- www.bsbd.bg.

Заявление може да се из-
тегли и от интернет стра-
ницата на Община Айтос 
www.aytos.bg, в раздели 
„Съобщения“ и „Екология“. 
Срокът за регистрация е до 
28 ноември 2022 г.

Еколог на Община Айтос 
старши експерт Катя 
Иванова коментира пред 
репортер на „Черноморски 
фар“, че в общината до мо-
мента няма подавани заяв-
ления.

„Кметове, кметски наме-
стници и екологът на общи-
ната съдействат при по-
пълване на документите. 
Могат да се подават как-
то в общината, така и на-
право в „Басейнова дирек-
ция“. По-добрият вариант е 
да се пускат направо там, 
тъй като те са контролният 
орган. Все пак няма про-
блем, ако някой възрас-
тен човек няма възмож-
ност да подаде в дирекци-
ята, да го даде в Общината, 
а ние ще го пренасочим“, 
обясни тя.

По думите й много са по-
дадените заявления, но има 
и много хора, които преди 
2007-а са регистрирали кла-
денците си. Иванова пояс-
ни, че в техните случаи не 
е необходима повторна ре-
гистрация. Екологът доба-
ви още, че Община Айтос 
и „Басейнова дирекция“ 
си съдействат в услуга на 
гражданите. От админи-
страцията се изискват раз-
лични справки като това 
дали кладенецът се нами-
ра в населеното място, или 
извън него. 
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Екологът на Община Айтос: Регистрираните  
преди 2007 г. нямат нужда от нова 

4 Притеснени да не им 
искат пари
4 22 години продължава 
процесът на регистрация, 
никой не може да каже 
колко е броят им 

ПОКАНА
ОТ ЛИКВИДАЦИОННИЯ СЪВЕТ НА ЗКПУ „ЗЛАТЕН КЛАС”-  
В ЛИКВИДАЦИЯ ЗА ПОЛУЧАВАНЕ НА ДЯЛОВ КАПИТАЛ  

И ДИВИДЕНТИ 
Адрес: гр. Бургас, кв. Ветрен, ул.Пирин №5

Каним всички член-кооператори да получат лично дяловия си ка-
питал и дивидентите от 26.07.2022г на всяко четно число във вре-
мето от 10.00ч.–15.00ч. до 1.12.2022г. съгласно взети решения от 
общо събрание на 26.03.2022 г. или да заявят банкова сметка на 
e-mail: zlaten.klas@abv.bg.

Получаването на дяловия капитал и дивидентите ще се изпла-
щат при стриктно спазване на всички противоепидемични мерки 
отстояние на 2.5 м един от друг на кооператорите. Носенето на 
предпазни маски е задължително. 

От Ликвидационния съвет

ОБЯВА

“Топлофикация-Бургас” АД  уведомява своите клиенти, че във 
връзка с предстоящия отоплителен сезон е необходимо живущите 
да преустановят ремонтите, да запълнят вътрешните отоплителни 
инсталации на входовете, както и да предоставят ключове от або-
натните станции в съответните районни бази на  “Топлофикация-
Бургас” АД, ако са извършили подмяна на бравите.

Запълването на вътрешните отоплителни инсталации е не-
обходимо да се извърши при отворени радиаторни и термо-
регулаторни вентили на всички отоплителни тела (радиатори) 
по апартаменти.

С цел да се избегнат наводнения и щети в жилищата на клиен-
тите, отоплението ще бъде пускано само в абонатните станции със 
запълнена вътрешна отоплителна инсталация.

Във връзка с очакваното временно понижение на средно дено-
нощните температури, клиентите които желаят отоплението им да 
бъде пуснато, трябва да представят в съответните районни бази 
молба и протокол подписан от 2/3 от живущите.

У В Е Д О М Л Е Н И Е

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условия и реда за из-
вършване на оценка на въздействието върху околната среда, се 
уведомяват всички заинтересовани лица относно инвестиционно-
то предложение:

Промяна по време на строителството за пристройка и надстройка 
с втори жилищен етаж по чл.149(2),т.1 от ЗУТ в УПИ Х-114 кв.16 
с.Белодол общ.Поморие.

Възложител на проекта е: Мустафа Алит Вели

В село Кликач имат повече сонди, отколкото кладенци

Регистрацията на водовземни съоръжения е еднократна
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отново се втурнаха да ги правят законни
На тези хора, които не 
могат да се оправят сами 
да попълнят заявленията, 
им помагаме от община-
та“, обясни процедурата 
кметът на селото.

Що се касае за това 
дали тези 70% от собстве-
ниците на сонди и кладен-
ци, които са подали пре-
ди две години докумен-
ти, са получили вече ня-
какъв документ за регис-
трация, кметът обясни, че 
не знае. Тогава сами са 
си изпращали документи-
те за регистрация с обра-
тна разписка. „Тогава бе 
по-сложна процедурата, 
трябваше да се прилагат 
нотариални актове, а сега 
е улеснено. Само със за-
явление“, обясни Селим. 
По думите на кмета, въ-
преки че хората правят 
регистрацията, у тях ос-
тава притеснение. „Не 
знам защо не им обясни-
ха по простия начин още 
навремето с каква цел 
се прави тази регистра-
ция. Повечето от местни-
те очакват да им се сла-
гат някакви водомери и 
да плащат за ползване-
то на водата или да им 
се начислява такса“, об-
общи Селим.

Регистрацията  – 
безплатна, няма  
да има и такса за 

ползване на 
водата, успокояват 

от МОСВ
„Ползването на водата 

от кладенците е безплат-
но за хората, няма да се 
слагат водомери, няма 
да има такси, регистра-
цията също е безплатна, 
бърза, лесна и еднократ-
на“, подчерта зам.-ми-
нистър Петър Димитров 
в онлайн разговора, в от-
говор на споделените от 
нас притеснения на мно-
жество собственици на 
кладенци.

Още през 2000 година 
започва кампания за ре-
гистрация на кладенци-
те и няколкократно има 
удължаване на законо-
вия срок. Въпреки това 
за 22 години никой не 
може да каже колко са те 
в България, защото актът 
не е завършил. 

Водата, до 10 куб. ме-
тра на денонощие, тряб-

ва да се ползва за бито-
ви цели, за отглеждане 
на животни за нуждите 
на домакинството. 

Ангажиментите за ре-
гистрация произлизат от 
европейското и нацио-
налното законодателство 
и единственото, което е 

необходимо, за да бъдат 
изпълнени, е страната да 
разполага с регистър на 
кладенците. 

„До момента около 300 
са общо подадените за-
явления за регистрация 
на кладенци в Камено. 
Колко са в цялата общи-

на не мога да кажа, за-
щото отначало гражда-
ните сами си подаваха 
документите, а сега за-
явления до 27 - 28 но-
ември приемат и кмето-
вете на населени места 
и кметските наместни-
ци“, коментира Жельо 

Вардунски, кмет на об-
щина Камено и допъл-
ни: „От отдел „Екология“ 
ходят на място да про-
верят съществува ли да-
дена сонда или кладе-
нец и потвърждават на 
Басейнова дирекция. От 
там нататък нищо не се е 
случило. Собствениците 
нямат никакъв документ 
– това разбирам от разго-
вори с хората. Най-после 
трябва да има някакъв ре-
гламент и разписани пра-
вила. Сега пак като дойде 
краят на срока, се напъва 
за регистрация. Но как и 
кой ще ги проверява по-
сле дали всички са реги-
стрирани – не се знае“.

Има вероятност с про-
мяна в закона срокът от-
ново да бъде удължен или 
изискването да отпадне. 
Освен това не е изяснен 
механизмът, по който ще 
се контролира дали един 
кладенец е регистриран, 
или не.

„В Басейнова дирекция 
„Черноморски регион“ 
пристигат между 300 и 500 
заявления. Има натрупа-
ни около 8000“, обясни 
Явор Димитров, подчер-
тавайки, че няма как на 
този етап да се каже кол-
ко са подадените заявле-
ния от област Бургас.

Законът предвижда съ-
оръжения, които не са ре-
гистрирани в срок, да не 
могат да бъдат ползвани 
и да подлежат на ликви-
дация за сметка на тех-
ния собственик.

Тази мярка обаче е поч-
ти невъзможно да бъде 
приложена, твърдят екс-
перти. Причината е, че 
обработката на данните 
от подадените заявления 
ще отнеме дълго време.

Едва когато всички до-
кументи бъдат заведени 
в регистър, ще може да 
се установи дали даден 
кладенец е обявен офи-
циално. А това означава, 
че процесът би могъл да 
се проточи поне няколко 
години. През това вре-
ме няма опасност кладе-
нец да бъде ликвидиран 
заради липса на регис-
трация.

 Сигурно ще сложат да-
нък, ако не водомери. Един 
кладенец си е голяма инвес-
тиция и накрая я има вода, я 
няма. То в населените места 
за какво да я ползваш тази 
вода освен поливане, тоа-
летна и баня, за пиене не 
става. Като ползваш хидро-
фор, икономисваш от друга-
та, питейната вода. Която ос-
тава за ползване от живущи-
те в блоковете, които нямат 
кладенци. Примерно перал-
нята, тоалетната и бойлерът 
- на хидрофора, а питейната 
- от ВиК или бутилирана, че 
ВиК каквато им е миризли-
ва на хлор.

Ако всички минем на ВиК, 
канализацията няма да из-
държи или ще има режим на 
водата, или на горните етажи 
само сутрин след 3 часа.

 Не знам, доколко пове-
чето хора са запознати, но 
има кладенци, правени пре-
ди СТО години поне и ако се 
ползват, в тях още има вода, 
всъщност един кладенец 
пресъхва, ако не се ползва! 
Ама как така толкова години 
предците ни са ги ползвали 
без проблем, без да ги регис-
трират, изведнъж стана огро-
мен проблем, даже фашисти-
те не са посмели да лишат 
народа от водата, която сам 
си е подсигурил... ЗАЩО? 
Просто защото ги ИМА! При 
аварии на ВиК тези водоиз-
точници са спасение за хора-
та, които ги имат, а те нико-
га няма да откажат да дадат 
вода и на съседите!!!

ОТ МРЕЖ@ТА: 

ОБЯВЯВА:
Открита тръжна процедура за провеждане на публичен търг с явно наддаване за отдаване под 

аренда на следният земеделски имот от общински поземлен фонд – частна общинска собственост, 
а именно:

№ Населено място Имот местност Площ дка НТП Категория АОС
1 Билка 04056.320.3 Кирезлик 1,993 Нива 5 3378

ІІ. Определям средните задължителни параметри за провеждане на търговете:
1. Дата, час, начална тръжна цена и размер на депозит за участие

№ Населено 
място

Имот Дата на 
провеждане 

Час на 
провеждане 

Начална тръжна 
арендна цена за 

1 СГ (лв)

Депозит за участие в 
насрочения търг (30 % 

от начална тръжна цена)
1 Билка 04056.320.3 14.11.2022 9.00 23,92 7,17

2. Срок за отдаване под аренда на всички имоти 
– 25 ( двадесет и пет) стопански години .

3. Срок за създаване на насаждения за всички 
имоти - 4 ( четири ) стопански години, считано от 
датата на сключване на договора 

4. Заплащане на арендната вноска за 5 (пет) 
стопански години  за всички имоти – в 10 (десет) 
дневен срок от подписване на договора 

5. Определеният  депозит в размер на 30% от 
началната тръжна цена за имота, предмет на търга 
се внася в касата на Общината или по банков път 
по сметка BG72BUІN95613300506178, банков код: 
BUІNBGSF  към Алианц Банк България АД до 16.00 
ч. на 11.11.2022 г.

6. Насроченият търг да бъде проведен от нарочна 
назначена комисия в стая № 22 на Общинска 
администрация.

7. Срок за подаване на заявления за участие 
- до 16 ч. на 11.11.2022 г. в административната 
сграда на Община Руен. 

8.Оглед на имота може да бъде извършен до 
11.11.2022 г. включително след подаване на молба 
до кмета на Общината.

Задължителни документи за участие :
1. Заявление свободен текст;
2. Копие от документ за регистрация /Решение 

за вписване в Търговския регистър/;
3. Удостоверение за актуално състояние – за 

ЕТ и ЮЛ;
4. Удостоверение за ЕИК/БУЛСТАТ
5. Копие от личната карта за участниците – 

физически лица;
6. Копие от квитанция за внесен депозит
7. Декларация за предоставяне на лични данни

За справки и контаки: Община Руен, тел. 
05944/6233- вътр. 122

ИСМАИЛ ОСМАН 
КМЕТ НА ОБЩИНА РУЕН

УС на ЗК “Земя-92” гр.Българово свиква общо 
изборно събрание на кооперацията, което ще се 
проведе на  23.11.2022 год. /сряда/ от 8,00 часа 
в административната сграда на кооперацията, на-
мираща се в гр.Българово, ул.”Първи май” № 8, 
при следния 

Д Н Е В Е Н  Р Е Д :
1. Освобождаване от отговорност на 

Председателя и членовете на 
Управителния и Контролния съвети на коопера-

цията за периода  на мандата 2018 - 2022 год. 
2. Избор на ръководни органи:

Председател
Управителен съвет
Контролен съвет
3. Вземане на решение за продажба на поземлен 

имот с идентификатор № 07332.45.254 с площ 3029 
кв.м., с начин на трайно ползване за стопански двор, 
намиращ се в гр.Българово, местност „Кайлийски 
път” на „Българово” АД с ЕИК 202642030.   

При липса на кворум събранието ще се про-
веде 1 /един/ час по-късно независимо от броя 
на присъстващите на същото място и при същия 
дневен ред.

Управителен съвет на ЗК “Земя-92”:

ЗЕМЕДЕЛСКА КООПЕРАЦИЯ “ЗЕМЯ-92” ГР.БЪЛГАРОВО, ОБЩ.БУРГАС

П О К А Н А

СЪОБЩЕНИЕ

УС на ПК "Нов живот" уведомява своите членове, че на  
04.12.2022 г. (неделя) от 9:00 часа ще се проведе годишно отчет-
но-изборно събрание при следния 

ДНЕВЕН РЕД:
1. Отчетен доклад.
2. Финансов отчет.
3. Структурна промяна на клуба, съобразена с новите изисква-

ния на Община Бургас.
4. Изказвания - мнения.
5. Ако до обявения час не се съберат 50+1 членове, ще се из-

чака 1 час, след което събранието ще се проведе. 

От Управителния съвет

за РЕКЛаМа 
056 82 54 35 
0878 424 698

WWW.faragency.bg

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 

смарт устройства



Дона МИТЕВА

По повод Деня на народ-
ните будители областният уп-
равител проф. Мария Нейко-
ва отличи с грамота предста-
вители на науката, общест-
веници, дейци на културата, 
ученици – хора, които неза-
висимо от възрастта си и 
професионалната си насоче-
ност, поддържат духа на об-
ществото буден и жив. Сред 
тях са режисьорът, драма-
тург, преподавател Симеон 
Димитров, поетът Недялко 
Йорданов и хорова школа 
„Милка Стоева“, във връзка 
със 75-годишнината на шко-
лата. Наградата получи Свет-
ла Стоева.

„Съвременните будители ги 
има за наше щастие, за щас-
тие на Бургас, България и 
света. И за тях това е събитие 
днес. Аз, като областен упра-
вител, вярвам с цялото си съ-
щество, че така, както трябва 

да помним възрожденците и 
да им се възхищаваме на 
всичко, завещано от тях, така 
ежедневно трябва да обръ-
щаме поглед към съвремен-
ниците си“, каза в своето 
приветствие проф. Мария 
Нейкова, областен управител 
на област Бургас.

Поетът Недялко Йорданов 

бе категоричен, че иска да се 
чувства успокоител и затова 
всеки ден публикува по едно 
стихотворение в социалната 
мрежа, за да го прочетат хо-
рата и да се успокоят и да не 
губят надежда. Той благодари 
за отличието. Другият отли-
чен творец, на който също 
творчеството не се събира 

във визитка, е Симеон Дими-
тров, който подчерта, че от-
давна чака някой да каже, че 
нашата нация се нуждае от 
светли умове, които да водят 
обществото ни към ценности. 
„Иначе с тази икономика и 
битка за оцеляване сме в жи-
вотинското царство. Само 
животните оцеляват, а ние се 

развиваме“, каза той.
Отличен с грамота бе и чет-

въртокласникът от ОУ „Васил 
Априлов“ Лъчезар Томов.

Мария Демиева, жената, 
която има огромен принос 
към уязвимите деца и семей-
ства в община Малко Търно-
во, която има заслуга за тях-
ната социална интеграция и 

образованието им, също по-
лучи своето отличие. Тя под-
черта, че се вълнува много, 
защото застава редом със 
Светла Стоева, Симеон Ди-
митров и Недялко Йорданов 
и обеща да изненада всички 
с приказките, които са създа-
ли с децата в най-скоро вре-
ме.

Грамота за активна добро-
волческа дейност, свързана 
с оказване на професионал-
на помощ и подкрепа на деца 
и семейства в нужда, деца 
извън образователната сис-
тема и такива жертви на на-
силие получи Камелия Стане-
ва, психолог и университет-
ски преподавател.

Отличие за принос към об-
разованието и просветата, 
иновативни подходи в препо-
давателската дейност, актив-
на работа в сферата на граж-
данското образование на 
учениците, възпитание в то-
лерантност и човешки цен-
ности бе връчено на Весела 
Христова, бивш преподава-
тел в НЕГ „Гьоте“. От нейно 
име грамотата прие Петя 
Петрова, началник на Регио-
налното управление на обра-
зованието.

Удостоени с грамоти бяха и 
две читалища – отдавна над-
хвърлили столетие: НЧ „Ди-
митър Полянов 1862“ – Карно-
бат за неговата 160-годишни-
на и НЧ „Ангел Величков 
1902“ - село Росен, община 
Созопол, за 120-ата си годиш-
нина.

За достойно представяне 
на XII национален събор на 
народното творчество в Коп-
ривщица 2022 и популяризи-
ране на регионалното фол-
клорно богатство и традиции 
с грамота на областния упра-
вител бяха наградени 20 ко-
лективни и индивидуални из-
пълнители.

Домакини и гости бяха поз-
дравени с изпълнения от уче-
ници в НУМСИ "Проф. Панчо 
Владигеров".

Съветници питат, 
администрацията отговаря

Областният управител отличи  
общественици по повод Деня на будителите

СТрА нИ цА 6 4-7 ноЕМВрИ 2022

КултурА
Чф

„Черноморски фар“

След получаването на грамотата от 
областния управител проф. Мария Ней-
кова, поетът Недялко Йорданов, бе та-
ка любезен да отговори и на няколко 
въпроса, зададени от журналистите, 
които присъстваха на официалната це-
ремония.

- Г-н Йорданов, как се чувствате като 
съвременен будител? олицетворение 
сте на бургаската поезия.

- Не се чувствам будител. Първо, много 
е хубаво, че в България има такъв ден на 
будителите. Всъщност, какво значи буди-
тел? Кой може да се нарече будител? То-
ва е много високо звание и не може мно-
го хора да се наричат будители. Освен то-
ва много будители вече ги няма отдавна. А 
тези, които са останали, като че ли не вяр-
ват много в това, че могат да събудят хора-
та. В интерес на шегата бих казал, че аз не 
се чувствам будител. По-скоро бих искал 
да бъда успокоител. Не да събуждам ня-
какви чувства, защото тези чувства могат 
да бъдат ярост и омраза, а не само любов. 
Така, някак си да се опитам да успокоя хо-
рата с надежда, с това, че ще дойде по-до-
бро време.

- През годините поезията ви как се 
променя?

- Поезията на един поет се променя спо-

ред възрастта му. Не според това, че той 
променя разбиранията си, а просто при-
родно човек остарява. Когато остарява, 
започва да мисли, че наближава финалът. 
Тогава започваш да гледаш другояче на 
това, което е минало, това, което е днес и 
това, което предстои. На предстоящото не 
бива да се гледа като край, а като ново на-
чало. Аз си мисля: какво е животът – вли-
заш от едната врата – излизаш от друга и 
влизаш в друга стая. Вярвам в това. Зато-
ва не ме е много страх от финала.

- В Бургас има много творци, има 
уникални поети като Христо Фотев, Пе-
тя Дубарова – дали морето, атмосфе-
рата оказват по някакъв начин влия-
ние? Защо в Бургас се раждат толкова 
много творци?

- Бургас е магически град. Няма друг та-
къв в България. Не го казвам, защото съм 
бургазлия. Не защото и баща ми, и дядо 
ми, и моят род е такъв - бургаски. Даже от 
моя род е имало два пъти кмет на града. 
Много е странно това – защо Бургас дава 
такива хора на българската култура. Ето, 
да кажем само двама артисти – Георги 
Калоянчев и Апостол Карамитев. Най-ве-
ликите артисти. Да споменем страхотните 
художници Георги Баев, Стоян Цанев – ня-
ма ги вече и тях. Да не говорим колко мно-
го други артисти освен двамата, е дал 
Бургас. Театрални артисти. И поетите: та-
кива поети като Христо Фотев и Петя Ду-

барова никой друг град няма и няма да 
има. Те са си бургаски поети. Такива са. 
Те са неповторими. Никой не може да им 
подражава, да прилича на тях. Да постиг-
не някаква прилика. Те са уникати. Бурга-
ски уникати. И не само защото морето е 
тяхна тема. Климатът на Бургас, въздухът 
е такъв. Той е пълен с поезия. Издадохме 
с Георги Райков една антология на бурга-
ските поети. Някъде към 50 починали бур-
гаски поети. Оказа се, че всички мои при-
ятели ги няма. В крайна сметка и самият 
Георги Райков си отиде от този свят и аз 
останах самичък. Много странно усещане 
е това – всичките ти приятели да ги няма, 
а ти да останеш. Толкова много имена: 
Илия Буржев, Кольо Искъров, Стойчо Го-
цев, Реджеп Кюпчу, Янаки Петров, Иван 
Благоев – всички тях ги няма. Но те са ня-
как си в бургаския въздух, в спомените 
ни.

- Какво предстои да напише още  
недялко Йорданов?

- Стана така, че аз никога не съм очак-
вал, че последните пет години ще пиша 
толкова често и ще публикувам във ФБ. 
Това е една проверка дали това, което пи-
ша, интересува хората. Даже днес напи-
сах едно стихотворение, което публику-
вах. То се казва „Мелодията на тишината“. 
Оказва се, че все още хората се интересу-
ват от поезия. И това ми дава кураж да се 
опитвам, доколкото мога, доколкото все 

още ми е бистър мозъкът, да пиша.
- Кажете нещо ваше, което цитирате 

с удоволствие.
- Бих казал:
„Нека запазим във времето тежко
малко нещо от Бога и нещо човешко“.

Недялко Йорданов: Бургас е магически град. 
Няма друг такъв в България

Светла Стоева (вляво) получи грамота 
от областния управител

Грамота за достойно представяне на  
XII Национален събор в Копривщица

Симеон Димитров е създател на специ-
алността „Актьорско майсторство“ в бур-
гаското музикално училище



   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен

4-7 НОЕМВРИ 2022, бр. 589

Айтос определя републиканските 
шампиони по мотокрос за 2022 г.
На 6 ноември 2022 г. в 

неделя, предстои Седми-
ят (последен) кръг от Репу-
бликанския шампионат по 
мотокрос „Grand prix Айтос 
2022“. Традиционно, около 
празника Димитровден, на 
Мотополигон - Айтос се ре-
шава съдбата на републи-
канските титли. Организа-
торите от община Айтос 

готвят трасето, а хубаво-
то време отново ще събе-
ре хиляди любители на мо-
тоспорта.

След пандемията мото-
кросът отново е в празнич-
ния афиш на Община Айтос 
за Димитровден. Чест за 
града е, че в неделя, на 6 
ноември, на Мотополигон - 
Айтос ще бъдат определе-

ни републиканските шам-
пиони за 2022 година. 

Ден-два преди старта на 
най-добрите ще припом-
ним, че Айтос има богата 
мотобиография. Местните 
помнят, че гонките по хъл-
мовете над града се про-
веждат редовно през 70-
те и 80-те години на ХХ в., 
а в началото на 90-те се 

преустановяват за някол-
ко години, поради липса 
на средства за организи-
ране на мотосъстезания-
та. Магазин

Факт е, че мотокросът е 
един от най-атрактивните 
спортове и всяко състеза-
ние събира хиляди фено-
ве от Айтос и от съседни-
те общини. Зрелищното съ-
битие и тази година се ор-
ганизира от Българската 

федерация по мотоцикле-
тизъм и от Община Айтос. 
„Това е традиция, свърза-
на с празника на Айтос и 
се радвам, че върнахме 
мотокроса на айтозлии. На 
5 ноември ще се проведат 
свободните тренировки, а 
в неделя, на 6 ноември, ще 
са решаващите маншове. 
След двете години на пре-
късване всички с нетърпе-
ние очакваме този мото-

празник”, коментира пред 
НП кметът на община Ай-
тос Васил Едрев, под чий-
то патронаж ще се прове-
де надпреварата.

Още за фаворитите от 
6-ия кръг на Републи-
канския шампионат по 
мотокрос „Grand prix 
Севлиево 2022“, които 
ще мерят сили в Айтос - 
на стр. 2

НП

На 1 ноември в двора на 
храм "Св. Димитър" айтозлии 
отдадоха почит към дейци-
те, които будеха народа ни в 
дните на неговото робство, 
които го водеха към просве-
та и национална свобода 
през Възраждането. С по-
клон пред паметната плоча 
на първоучителя Господин 
Димов Бъчеваров бяха поло-
жени венци и цветя в памет 
на всички онези българи, 
допринесли за пробуждане-
то и запазването на българ-
ското самосъзнание. 

Тази година за общото 
вълнение пред делото на 
българските просветители, 
книжовници, революционе-

ри и будители на възражда-
щия се български национа-
лен дух допринесе литера-
турно-музикалната програ-
ма на учениците от Основ-
но училище "Атанас Манчев" 
- Айтос с директор Дора Ге-
оргиева.

Под ръководството на 
Донка Аврамова - препо-
давател по български език 
и литература, възпитаници-
те на училището накараха 
"душите и сърцата трепнат 
за хубавото, националното, 
идеалното". Присъстващите 
бяха впечатлени от запом-
нящия се поетичен разказ 
за всички бележити лично-
сти, свързани с историята 

на България. 
Кметът Васил Едрев поз-

драви учениците и препо-
давателите им Донка Авра-
мова и Красимира Татаро-
ва не само за традиционно-
то им участие в Празника 
на будителите, но и за из-
ключително съдържателна-
та и емоционална програма 
тази година.

Община Айтос и ОУ "Ата-
нас Манчев" благодариха 
сърдечно на СУ "Христо Бо-
тев" за "най-доброто озвуча-
ване", за ангажираността и 
отговорното отношение при 
организирането на един от 
най-българските празници.

НП

В неделя, на Мотополигон - Айтос

За Деня на будителите – ОУ „Атанас Манчев“ 
впечатли с патриотична програма 

Айтозлии почетоха паметта на големите 
българи, строители на съвременна България



Ето какви са новините 
от БФМ преди старта на 
Републиканския шампио-
нат в Айтос на 6 ноември 
2022 г. Шестият кръг от ре-
публиканския ни шампи-
онат по мотокрос „Grand 
prix Севлиево 2022“ излъ-
чи състезателите, които 
ще спорят за републикан-
ските титли в Айтос. 

Поредните си победи 

в Севлиево записаха Ха-
кан Халми в МХ 2, Май-
къл Иванов в МХ 1 и Гри-
гор Царев в МХ, които ос-
тават непобедени от на-
чалото на сезона. В МХ 
2 Халми, който се състе-
зава за отбора на „НСА 
моторспорт“ с КТМ, из-
превари и в двата ман-
ша Кристиан Петков от 
„Мотоклуб Бобошево“ с 
КТМ и Радослав Зоков 
от „АИТ рейсинг тийм“ с 
„Husqvarna“. В МХ 1 Май-

къл Иванов „АИТ рейсинг 
тийм“ с „Husqvarna“ има-
ше проблем с мотоцикле-
та в първия манш, което 
обаче не му попречи от-
ново да пресече финална-
та линия първи и в двата 
старта. След него се на-
редиха Жулиан Георгиев 
от „Александър моторс-
порт“ с „Yamaha“ и Георги 
Георгиев от „НСА моторс-
порт“ с „Kawasaki“. 

В МХ 2 Junior победа-
та е за Данаил Стефа-
нов от „Ябланица МХ“ с 
„GasGas“, втори е Па-
вел Доневски от „Троян 

моторспорт 01“ с КТМ, 
а трети - Живко Иванов 
от „Елхово рейсинг клуб“ 
с КТМ. Григор Царев от 
„Джи ар си моторспорт 
2020“ с „Gasgas“ също 
записа пореден успех 
през 2022, като не остави 
шансове на Николай Ко-
лев от „Киппен МХ рей-
синг тийм“ с „Kawasaki“ 
и Людмил Александров 
от „Тони МХ рейсинг“ с 
„Yamaha“. 

При 250-кубиковите 
машини най-бърз беше 
Георги Иванов от „Ридо 
Самоков“ с „Honda“, 

следван от Ивайло Сира-
ков от „Киппен МХ рей-
синг тийм“ с „Kawasaki“ 
и Свилен Иванов от МСК 
„Севлиево“ с „Yamaha“. 
Сериозна битка двата дни 
край Севлиево водиха и 
Senior-ите, като на почет-
ната стълбичка се качи-
ха Кадир Масар от „АИТ 
рейсинг тийм“ с„Honda”, 
съотборникът му Янко Зо-
ков с „Kawasaki“ и Станко 
Боянов от „Тийм Боянов 
моторспорт 777“ също с 
„Kawasaki“. 

В групата на над 55-
годишните успехът е за 

Димитър Аргиров от „Ди-
зел юнак“ с „Kawasaki“, 
втори е съотборникът му 
Живко Бонев с „Yamaha“, 
а трети - Мирослав Хри-
стов от „Троян моторс-
порт 01“ с „Yamaha“.

При най-малките – в 
МХ 50, нов успех през се-
зона взе Георги Вендов 
от „АИТ рейсинг тийм“ с 
„Husqvarna“, който завър-
ши пред състезателите 
на „М6 Yamaha рейсинг 
тийм“ Радостин Присадов 
с „Husqvarna“ и Георги Ге-
оргиев с „Gasgas“. 

При 65-кубиковите Ге-
орги Гинов от „Мото спорт 
Варна“ с „Husqvarna“ ня-
маше проблеми с конку-
ренцията, като изпрева-
ри и в двата манша Ар-
темий Гангуреан от Мол-
дова и Теодор Йорда-
нов от „Ябланица МХ“ с 
„Gasgas“. 

В МХ 85 Венцислав 
Тошев от „Мото спорт 
Варна“ с „Husqvarna“ 
беше най-бърз и в два-
та манша, следван и два-
та дни от Дани Цанков 
от „М6 Yamaha рейсинг 
тийм“ с „Yamaha“ и от 
Мартин Лалев от „Киппен 
МХ рейсинг тийм“ с КТМ.

Последният кръг от Ре-
публиканския шампионат 
в мотокроса е този уик-
енд (5 и 6 ноември) на Мо-
тополигон - Айтос.

Киокушин Карате 
Гладиатор Айтос

На провелото се на 29 
октомври 2022 г. Нацио-
нално първенство по ка-
рате киокушин за въз-
растови групи до 12 и до 
14 години в гр. Стара За-
гора 

Гладиаторите спечели-
ха 4 златни медала, а на 
най-високото национал-
но стъпало в карате ки-

окушин се качиха Ерик 
Янчев, Тодор Стоянов, 
Валентин Стоев и Неве-
на Хаджизлатева.

Тук е нужно да се от-
бележи високия боен дух 
на победителите и осо-
беното постижение на 
Ерик Янчев на 10 г., кой-
то игра в по-висока въз-
растова група и спечели 
всичките си срещи срещу 
12-годишни бойци. Един 
сребърен медал спечели 

Мустафа Хюсеин, а два 
бронзови медала - Бо-
рис Николчев и Божидар 
Николов.

Благодарим и на тези, 
които не достигнаха до 
призовите места. Всяка 
загуба ни дава безцен-
ни насоки за корекция 
на грешки и пропуски в 
подготовката и най-вече 
в нагласата и мотиваци-
ята на загубилите.
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Мотофаворитите преди „Grand prix АЙТОС 2022“

Светла КЪРМАДЖИЕВА  
Ръководител на клуб 
„Родолюбец“

Вълнуващ урок по родо-
любие имаха учениците от 
IIв клас на СУ "Никола Ва-
пцаров" - Айтос, по повод 1 
ноември - Деня на народни-
те будители.

Второкласниците споде-
лиха мъдри мисли и дела 
на българските народни бу-
дители и рецитираха стихо-

ве от български поети. Те-
хни гости бяха ученици от 
IIIв клас, които бяха подгот-
вили изненада - подариха 
им книга за народните бу-
дители, изработена от са-
мите тях.

За по-малките, за пър-
вокласниците, учениците от 
клуб „Родолюбец“, по про-
ект "Занимания по интере-
си" изработиха флагчета за 
празника.

А всички тези инициати-

ви бяха своеобразен пла-
мък от огъня на родолюби-
ето, който ежедневно под-
клаждаме. Като будители на 
нашето съвремие се стре-
мим да научим децата, че 
сме наследници на най-ве-
ликия народ на Балканите. 
Че да славим и помним бу-
дителите не е самоцел, за-
щото миналото ни определя 
бъдещето. Сега му е време-
то - да посеем зрънцето на 
родолюбието!

Продължение от стр. 1

Благодарим ви, 
гладиатори!

Урок по родолюбие
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Тази година село Мъглен 
за първи път празнува Деня 
на народните будители на но-
вата сцена в новата сграда 
на Народно читалище "Про-
буда 1929". 

Ще припомним, че през 
2019 г. мъгленското читали-
ще със секретар Айлин Шук-
ри и председател на Читалищ-
ното настоятелство Зейджан 
Али, беше сред наградените 
от кмета Васил Едрев по по-
вод 90 години от създаване-
то му. Тогава, в читалищна-
та сграда беше забранено да 
се влиза, предвид опасности-
те, които криеше рушащият се 
таван. И пак тогава, големият 
подарък на Община Айтос за 
Мъглен по повод кръглата го-
дишнина беше една изключи-
телна новина - за спечелен 

проект на стойност близо 400 
хил. лв. за генерален ремонт 
на читалището. И покривът, и 
цялата сграда се нуждаеха от 
основен ремонт, затова про-
ектът на Община Айтос дой-
де точно навреме в юбилей-
ната година.

Тази година обновеното по 
проекта читалище събра учи-
тели, ученици и жители на се-
лото в навечерието на Деня 
на народните будители. Чита-
лищното ръководство и еки-
път на директора на ОУ "Хрис-
то Ботев" с. Мъглен Зорка Пе-

ткова с обединени усилия под-
готвиха голям празник.

При огромен интерес и мно-
гобройна публика читалищ-
ните и училищни състави и 
техните ръководители пред-
ставиха един истински спек-
такъл за будителството. НЧ 

"Пробуда" и ОУ "Христо Бо-
тев" бяха подготвили народни, 
мажоретни, детски и модер-
ни танци, рецитали и театрал-
ни сценки. Двете институции 
не само заедно продължават 
местните традиции отпреди 
повече от девет десетилетия, 
но създават и нови, похвали 
ги кметът Васил Едрев, който 
също беше на празника в Мъг-
лен. Градоначалникът поздра-
ви местните за Деня на буди-
телите с пожеланието в чита-
лищния салон и в библиоте-
ката винаги да се чуват дет-
ски гласове.

НП

Спектакъл за будителството  
в новото читалище в Мъглен

Търси да назначи шофьор за превози по общинската 
и областната транспортна схема.

Изисквания към кандидатите:
– Категория Д

– Професионална компетентност
– Удостоверение за психологическа годност

Тел. за връзка и повече информация - 
0879297722 - Пенчев.

„Айтос Автотранспорт“ ЕООД 

ОбяВИ

• Тел. 0877 082 018, град Поморие продава нов SEAT 
MII, 13 000 км - 17 900 лв.

• Тел. 0879 168 017 дава под наем земеделски имот с 
площ 1,398 дка, находящ се в м. Беж бунар“ в землище-
то на с. Тополица, до водостопното съоръжение на Об-
щина Айтос. Цена по споразумение.   

• Тел. 0894664003 Айтос - Лена, продава пиано "Komitas", 
настроено, в отлично състояние - цена 500 лв.

•  Тел. 0877139647 - Ахелой продава: - холова гарниту-
ра: ъглов диван, фотьойл, 2 табуретки, 220 лв. - полилей 
с вентилатор, 95 лв. - хладилник зануси 300 л с фризер 
80 л, 230 лв. - автом. пералня Миеле с горно зарежда-
не 5 кг пране, 280 лв. - аспиратор - 60 лв. Договаряне 
на цените след оглед.

С тържествена Света литургия и курбан за здраве ще 
почете празника си село Караново тази година. Събо-
рът е на 8 ноември, Деня на свети Архангел Михаил, чи-
ето име носи 130-годишният храм на селото.

Организаторите Кметство Караново, Църковното на-
стоятелство и Читалището съобщават, че празникът ще 
започне в 9.00 часа в храм "Св. Архангел Михаил" с тър-
жествена Света литургия. По-късно, ритуалната гозба 
ще бъде осветена от енорийски свещеник Ромил и раз-
дадена на карановци и гостите на селото.

Всички сте поканени на Празника на Караново - на 8 
ноември 2022 г., началото е от 9.00 часа.

bsbd.org / БДЧР напом-
ня, че срокът за регистра-
ция на кладенци изтича на 
28 ноември 2022 г.

В съответствие с изис-
кванията на чл. 43, ал.2 от 
ЗВ, физическите лица - соб-
ственици или ползватели 
на недвижим имот, разпо-
ложен в границите на на-
селените места и селищни-
те образувания, имат пра-
во на безвъзмездно водо-
вземане до 10 куб. м на де-
нонощие за собствени по-
требности от намиращите 
се в него повърхностни и 
подземни води.

За регистрация на изгра-
дени кладенци за собстве-
ни потребности на гражда-
ните е необходимо да се 
подаде заявление по об-
разец:  ОБРАЗЕЦ РГ2 - За-
явление за регистрация на 
водовземно съоръжение 
от подземни води за за-

доволяване на собствени 
потребности на граждани-
те, на основание §41, ал.7 
от ПЗР към ЗИД на ЗООС 
(обн. ДВ, БР. 98 от 2018 г.).  

Заявлението за регис-
трация на кладенец за 
собствени потребности 
може да се подаде и чрез 
съответния кмет на общи-
на, кмет на район, кмет на 
кметство или кметския на-
местник по местонахож-
дението на кладенеца. За 
съдействие - еколога на 
Община Айтос ст. екс-
перт Катя Иванова Ди-
рекция ТСУРР, стая №6, 
тел. 0897992321.

Такса за регистрация на 
водовземни съоръжения, 
използвани за собствени 
потребности на граждани-
те НЕ СЕ ЗАПЛАЩА.

Тази регистрация се отна-
ся за кладенците, водата от 
които се ползва за битови 

цели, за поливане и отглеж-
дане на животни за нужди-
те на домакинството. Полз-
ването на вода до 10 куб. м 
на денонощие от регистри-
раните кладенци в населе-
ните места е безвъзмездно. 
Не се изисква монтиране 
на водомери и за тези кла-
денци не се дължат никакви 
държавни такси или данъци. 
Регистрацията е необходи-
ма с цел защита интереси-
те на гражданите при пре-
доставяне права за черпе-
не на вода в района на на-
селено място и ограничава-
не опасността от пресъхва-
не на кладенците.

Водовземните съоръже-
ния, които не са регистри-
рани в срок до 28 ноем-
ври 2022 г., не могат да бъ-
дат ползвани и подлежат 
на ликвидация за сметка 
на техния собственик, кой-
то носи и наказателна от-

говорност. 
Повече информация, вкл. 

и за съоръженията, използ-
вани от фирми за стопан-
ски и нестопански цели, ще 
намерите на: https://www.
bsbd.bg/bg/formulqri.html   

Срокът за регистрация 
на съществуващи съоръ-
жения за подземни води, 
в това число и на кладен-
ци за задоволяване на 
собствените потребности 
на гражданите, които не 
са вписани в регистъра по 
чл. 118г, ал. 3 от Закона за 
водите е удължен с разпо-
редбата на §41, ал. 1 и ал. 
7 от Преходни и заключи-
телни разпоредби към За-
кона за изменение и допъл-
нение на Закона за опазва-
не на околната среда (ДВ, 
бр. 98 от 2018 г., в сила от 
27.11.2018 г., изм. и доп., 
бр. 102 от 2020 г., в сила от 
27.11.2020 г.).

Басейнова дирекция „Черноморски район“ 
напомня, че срокът за регистрация на 
кладенци изтича на 28 ноември 2022г.

Св. литургия и курбан за 
празника на св. Архангел 

Михаил в Караново

В навечерието на 1-ви 
ноември - Ден на народ-
ните будители, любозна-
телни четвъртокласници 
от СУ "Христо Ботев" - Ай-
тос, с класни ръководите-
ли Ваня Иванова, Милена 
Ангелова, Златина Бакал-
ска и Татяна Дянкова по-
сетиха бъдещите първок-
ласници от айтоските дет-
ски градини.

С увлекателни разкази и 
стихове четвъртокласници-
те запознаха малчуганите 
от детските градини "Про-
лет", "Радост", "Славейче" и 
"Здравец" с най-почитаните 
народни будители, а забав-
ните игри пренесоха бъде-
щите първокласници в све-
та на цифрите и буквите. С 
аплодисменти, много ус-
мивки и обещания за нови 
срещи децата изпратиха 
порасналите ботевци.

В четири детски градини посрещнаха 
четвъртокласниците на „Ботев“ 



От 24 до 27 октомври 2022 
година СУ „Никола Й. Вапца-
ров“ домакинства Дейност 
С8 – краткосрочен обмен на 
ученици по проект 2020-1-
PL01-KA229-081947_3 Creating 
inclusive learning environment 
for students with special needs. 
Темата на дейността е „Изку-
ство“ и акцентът беше поста-
вен върху ролята на визуални-
те изкуства в работата с учени-
ци с обучителни затруднения и 
специални образователни по-
требности. Общо осемнадесет 
ученици и шестима учители от 
училищата партньори участва-
ха в обмена – от Полша, от Гър-
ция и от Италия.

Програмата на дейността 
беше изключително наситена 
– четири дни, пълни с дейности 
– открити уроци, творчески ра-
ботилници, посещения и срещи 
със заинтересовани страни.

Стартът беше даден с посре-
щането на учителите и ученици-
те от партньорските училища в 
СУ „Никола Й. Вапцаров“. Ес-
тествено, според българска-
та традиция, гостите бяха по-
срещнати с хляб, сол и мед 
лично от директора на учили-
щето Ирина Вътева. Последва 
представяне на екипите от уче-
ници и учители от Полша, Ита-
лия, Гърция и от България. Вед-
нага след това започна първо-
то занятие за учениците и тех-
ните учители – разчупване на 
леда с игри за подобряване на 
паметта. След кратката почив-
ка Мария Филипова, учител по 
информационни технологии и 
фотография, изнесе урок на 
тема „Цвят и цветова компози-
ция“, който съдържаше разно-
образни дейности за подобря-
ване на разбирането за цвят и 
цветосъчетаване. В урока се 
включи и Силвия Павлова, за 
да бъде разграничено поняти-
ето за цвят във фотографията 
и физиката. 

Учениците участваха и в 
игра, свързана с паметта и 
цветовите схеми. Имаха и въз-
можността да прекарат по един 
учебен час със своите българ-
ски съученици. В следобедни-
те часове цялата група учени-
ци и учители посетиха Народ-
но читалище „Васил Левски 
1869“, където наблюдаваха уро-
ка по родолюбие „Хилядолет-
ната България“, а след урока, 

в читалнята, се срещнаха със 
секретаря на читалището Цве-
телина Драгиева. 

От там всички се отправиха 
към къща музей „Петър Ста-
нев“, за да разгледат сбирка-
та за историята на Айтос. Част 
от програмата за деня беше на-
блюдението на открития урок 
на IIб клас с класен ръководи-
тел Станка Миткова и учител 
в ЦОУД Радка Янева. Урокът, 
посветен на Айтос, беше прове-
ден и на открито в Етнографски 
комплекс „Генгер“, присъства-
ха учители, родители и много 
граждани.

Вторият ден започна с по-
сещение на кабинетите на ре-
сурсните учители Росица До-
хнева и Веска Ценова, кои-
то бяха подготвили със своите 

ученици урочна дейност по те-
мата „Есен“. Гостите можаха да 
наблюдават пряката работа на 
ресурсните учители. След тази 
кратка, но ползотворна среща 
учениците участваха в два от-
крити урока, водени от Силвия 
Павлова, учител по физика и 
математика, и от Фатме Иляз, 
учител по изобразително из-
куство. Силвия Павлова въве-
де учениците в перспектива-
та, използвайки изображения 
на исторически сгради. Фатме 
Иляз пък показа на учениците 
различни техники за рисуване 
с подръчни материали. Следо-
бед групата по проекта посети 
ОУ „Христо Ботев“ в село Пир-
не, където лично директорът 
Ивелина Кънева посрещна де-
легацията, а учениците и техни 

учители бяха подготвили му-
зикална програма. След пред-
ставянето на училището гости-
те имаха възможността да се 
запознаят с класовете. Пос-
ледва посещение на Народно 
читалище „Пробуда“ с. Пир-
не. Секретарят Янка Савова 
разказа от историята на село 
Пирне и представи богатата 
дейност на читалището. За ве-
черта българската група учени-
ци със своите учители подгот-
ви "Българска вечер" за своите 
гости. Беше подредена богата 

трапеза с традиционни българ-
ски ястия. Гостите бяха впеча-
тлени от богатството на българ-
ската кухня.

В деня на Айтос - 26 октом-
ври, беше осъществена учеб-
на разходка по екопътеката от 
местността Трите братя до ле-
сопарк „Славеева река“. По 
време на похода учениците 
изпълниха задача за рисува-
не с прилагане на перспекти-
ва под ръководството на Фа-
тме Иляз. След посещението 
на зоопарка цялата група от 

44 души тръгна за Несебър, къ-
дето беше осъществена още 
една образователна експеди-
ция. Учениците имаха задача-
та да открият предварително 
зададени обекти като използ-
ват и приложението Google 
Maps и така да създадат свой 
маршрут. Тази експедиция ко-
респондираше с уроците, в ко-
ито учениците участваха в пре-
дходните дни.

Последният ден от мобил-
ността беше посветен на по-
сещение на Стария град Созо-
пол, за да могат учениците да 
се потопят напълно в историята 
и откриването на Южното бъл-
гарско Черноморие. След по-
сещението на археологическия 
музей учениците отново изпъл-
няваха задача за откриване на 
предварително дадени обекти – 
фигури, архитектурни елемен-
ти, фигурални съчетания.

За всички това беше вълну-
ваща мобилност, наситена с 
много дейности, следствие от 
която са новите приятелства 
между ученици и учители, но-
вите знания и демонстрираните 
уроци и учебни дейности.

Проект 2020-1-PL01-
KA229-081947_3 Creating 
inclusive learning environment 
for students with special needs 
е финансиран с подкрепата 
на Европейската комисия. 
Тази публикация [съобще-
ние] отразява само лични-
те виждания на нейния ав-
тор и от Комисията не може 
да бъде търсена отговор-
ност за използването на съ-
държащата се в нея инфор-
мация.

Тържествен концерт под 
надслов "Не се гаси туй, що 
не гасне" събра стотици ай-
тозлии в залата на НЧ "Ва-
сил Левски 1869" на 1 но-
ември - Деня на народни-
те будители.

Специално за празника 
всички състави за любител-
ско творчество на НЧ „Ва-
сил Левски 1869“ предста-
виха новия си репертоар 

за сезона. Редом с тях на 
сцената бяха второкласни-
ците от СУ "Никола Вапца-
ров" - децата от клуб „Мла-
ди възрожденци“ при СУ 
„Н. Й. Вапцаров“ с ръково-
дители Таня Миткова и Рад-
ка Янева.

Съставът за изворен 
фолклор с ръководител 
Маргарита Петрова отно-
во впечатли с ярки гласо-

ве и нов песенен подбор. 
За първи път, обединени с 
патриотични песни, на сце-
ната бяха Битовият хор на 
читалището и Хорът на ту-
ристите ветерани, с ръково-
дител Пенка Димова.

С подновен талантлив 
състав се представи тан-
цова формация „Ива Денс-
Мини“, с оригинални танци 
публиката впечатлиха фор-

мация „Експресия“, и пре-
красните момичета от Дет-
ски танцов състав „Шаре-
но гайтанче“ с ръководи-
тел Ивелина Костадино-
ва. Много емоции дари на 
публиката и Модерен ба-
лет „Джуниър“ с ръководи-
тел Мая Христова.

"По време на пандемията 
читалищните състави няма-

ха репетиции и изяви и това 
се отрази върху цялостна-
та ни дейност. Наложи се 
да започнем всичко отна-
чало, но мисля, че се спра-
вихме, и концертът тази ве-
чер го доказва", коменти-
ра за НП секретарят на НЧ 
"Васил Левски 1869" Цвете-
лина Драгиева. 

НП
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За Деня на народните будители - читалището с концерт

„Еразъм+“ означава изкуство

„Не се гаси туй, що не гасне!“
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- Г-í Яíàêèåв, в êðàя 
íà тðåтàтà ãîäèíà îт 
уïðàвëåíèåтî íà Вàшà-
тà àäìèíèñтðàцèя ñìå. 
Кàêвè èíфðàñтðуêтуð-
íè ïðîåêтè èзïъëíèхтå 
è êàêвî ïðåäñтîè äà ñå 
íàïðàвè?

- Съвсем скоро ще пуб-
ликувам своя подробен 
отчет за последните три 
години, но тук мога фик-
сирам някои от тях. На-
правили сме нова ин-
фраструктура в единия 
от кварталите в Созопол 
– „Мисаря“. Завършили 
сме вече четири улици. 

Говорим за изцяло нови 
улици. Успяхме да напра-
вим и връзката между ули-
ците „Одеса“, „Хан Тервел“ 
и „Стара планина“, като по-
следната трябва да отбеле-
жа, че беше на чакъл. Оси-
гурихме нови паркоместа. 
Въобще стремим се да об-
лагородим района на квар-
тал „Мисаря“, защото гра-
дът се разраства натам. 
И в бъдеще нашата цел е 
да се изгради отлична ин-
фраструктура на тази част 
на града.

Продължава на стр. 3

Созопол с отличие от НСОРБ

Магията на Коледа отново  
ще завладее Созопол

Четете на стр. 4 Четете на стр. 4

Община Созопол сключи споразумение с Министер-
ството на регионалното развитие и благоустройство-
то за финансиране на инфраструктурен проект с голя-
мо обществено значение – ремонта на ул. „Виа Пон-
тика“.

Реконструкцията на цялата улица е разделена на два 
етапа, като обект на настоящия договор е северната 
част с дължина близо 2 км. 

Инвестиционният проект за реконструкцията и ре-
монта на ул. “Виа Понтика“ бе поискан от Община Со-
зопол за целево финансиране поради изключително 
лошото експлоатационно състояние на настилката, 
бордюрите и тротоарите, които на места дори липсват 
и това създава проблеми както на водачите на МПС, 
така и на пешеходците. С реализирането на този про-
ект ще бъде оптимизирана организацията на движе-
нието и ще бъде подобрена безопасността за всички 
участници в него. 

Основна цел на проекта е отстраняването на всички 
повреди и повишаване носимоспособността на улична-
та конструкция във връзка с повишеното и променено 
по вид транспортно натоварване и за осигуряване на 
максимален експлоатационен период.

Освен тази дейност, проектът включва и отводня-
ване на дъждовните води чрез реконструкция на съ-
ществуващи и изграждане на нови отводнителни съо-
ръжения. 

Стойността на проекта е 2,9 млн. лв., като МРРБ ще 
финансира част от него в размер на 1,5 млн. лв.

С почетна грамота 

за споделяне на до-

бри практики и опит 

бе отличена Община 

Созопол на Годишна-

та среща на местните 

власти, организира-

на от НСОРБ в курор-

та Албена. Замест-

ник-кметът на Созо-

пол Тодор Дамянов я 

прие лично от Геор-

ги Георгиев – член на 

Управителния съвет 

на НСОРБ и кмет на 

община Тунджа.

Продължава на стр. 3

Тихомир Янакиев: Общината ще върви 
напред, въпреки  
всички пречки

Кìåтът íà îáùèíàтà êîìåíтèðà 
èíфðàñтðуêтуðíè ïðîåêтè è 

íåïðèåтàтà íà ïîñëåäíàтà ñåñèя 
äîêëàäíà зà íîвè тàêèвà

Община Созопол се включва  
в Националната кампания 

„Безопасни улици“

Созополската улица 
„Виа Понтика“  

ще бъде 
ремонтирана
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Кметът на Созопол Ти-
хомир Янакиев участва в 
43-тата сесия на Конгре-
са на местните и регио-
нални власти на Съвета 
на Европа, която се про-
веде от 24 до 27 октомври 

в Страсбург.
Като член на българ-

ската делегация той се 
включи и в избора за нов 
генерален секретар на 
организацията. За такъв 
бе избран Матю Мори, 

който ще встъпи в длъж-
ност през януари 2023 г. 

Сесията включва из-
лагане на становища и 
дебати на теми за бъде-
щето на Съвета на Евро-
па и ролята на Конгре-

са в него, влиянието на 
фалшивите новини вър-
ху работните условия на 
местните и регионални 
изборни представители, 
перспективите за осно-
ван на правата на чове-
ка подход на управление 
на интелигентните градо-
ве и региони. 

Във връзка с войната 
в Украйна бяха изслуша-
ни министърът за разви-
тието на общностите и 
териториите в Украйна 
Олексий Чернишов, как-
то и кметът на Киев Ви-
талий Кличко. Прераз-
гледана бе Европейска-
та градска харта II, Ма-
нифестът за нов урбани-
зъм в контекста на на-
стоящата кризисна си-
туация, както и темата 
за приемането на жени 
и деца бежанци.

„В последния ден про-
ведохме дебати за чо-
вешките права и околна-
та среда, значението за 
местните и регионални 
влaсти по отношение на 
зеления прочит на Евро-
пейската харта за мест-
но самоуправление“, ко-
ментира кметът Тихомир 
Янакиев.

Янакиев участва в последната сесия на Съвета на Европа

Тихомир Янакиев с новоизбрания генерален  
секретар Матю Мори

ОБЯВА

Потребителна кооперация „Созопол“ обявява на заинтересованите, че ще се про-
веде търг за отдаване под наем на бистро „Магарето“. Предимство за созополски 
граждани. Информация на телефон: 0550 2 24 33, до обяд.

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ ÑТЕПЕН - БУРГАÑ

8000, ãð. Буðãàñ, уë. „Цàð Аñåí” №4, тåëåфîí 02 922 38 76

Военно окръжие ІІ степен – Бургас обявява, че със заповед № ОХ-995/20.10.2022 г.  
на министъра на отбраната е разкрита процедура по обявяване на 1 (една) вакантна 
длъжност за офицер в Командване на Военновъздушните сили, завършило граждан-
ско висше училище в страната и чужбина.  

1. Зà в.ф. 32040  - Кðуìîвî – 1 (åäíà) äëъæíîñт;
Ñðîê зà ïîäàвàíå íà äîêуìåíтè – äî 18.11.2022 ã. 

Повече информация за останалите длъжности в страната, както и за кандидатства-
нето и подаването на документите можете да получите в сайта на ЦВО http://www.
comd.bg/, както и в стая №14, в сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас, и в 
офисите за военен отчет в общините. 

ОБЯВЛЕНИЕ

На основание чл. 25 ал.1, във връзка с чл. 21 ал. 1 от ЗОС, в съответствие с влязъл в сила подробно 
устройствения план за „ПУП-ПРЗ на „Гробищен парк Созопол“, част от местността „Синетудис“,  одо-
брен с Решение № 569 от 24.04.2009г. на Общински съвет Созопол, както и с оглед реализиране на 
обект по смисъла на чл.205, т. 3 от ЗУТ и определен съгласно подробно устройствения план за пуб-
лична общинска собственост и обект с първостепенно общинско значение, и на основание Решение 
№ 834 от 29.09.2022г. на Общински Съвет Созопол Кметът на Община Созопол уведомява собствени-
ците, че открива процедура по принудително отчуждаване на следните  недвижими имоти: 

Собственик/ друго Поземлен имот 
идентификатор

Трайно предназна-
чение на терито-
рията

Площ за от-
чуждаване
/кв.м./

Размер на дължимото 
обезщетение

Колект БГ АД ЕИК 
203693558, съглас-
но договор за осо-
бен залог спрямо 
Билдресурс ЕООД, 
ЕИК 831282064

67800.9.102
Предходен номер 
009102

земеделска тери-
тория с предназна-
чение „изоставена 
орна земя”

1217кв.м. 43 822,76лв.(чети-
ридесет и три хиляди 
осемстотин двадесет и 
два лева и 76 ст.)

Ангелина Христова 
Събева, ул.Гларус 
№12, гр.Созопол 
8130 

67800.9.180
Предходен номер 
009125

земеделска тери-
тория с предназна-
чение „изоставено 
трайно насаждение”

3292 кв.м. 118 541,11лв.(сто и 
осемнадесет  хиляди 
петстотин четиридесет 
и един лева и 11ст.)

В срока на обявлението, а именно 30 дни от публикуването, собствениците на посочения имот след-
ва да представят документи за собственост в отдел „Правни дейности , човешки ресурси и обществе-
ни поръчки”, Община Созопол, пл.”Хан Крум” №2, стая №37, като могат да посочат банкова сметка, 
по която да им бъде преведено обезщетението за отчуждавания имот. 

В противен случай сумата за паричното обезщетение ще бъде преведена по сметка “За чужди сред-
ства“ на Община Созопол, съгласно чл.29, ал.2 от ЗОС, откъдето ще могат да бъдат получавани от ли-
цата чрез обслужващата банка.

Проектът на устройствения план и процедурата по отчуждаване са одобрени с  № Решение № 834 
от 29.09.2022г. на Общински Съвет Созопол.

Проектът е включен в Програма за управление и разпореждане с имоти - общинска собственост за 
2022г., приета с Решение №580/27.01.22г. от Общински Съвет Созопол. 

Обявлението да се публикува в два централни и един местен ежедневник, на интернет страница-
та на Община Созопол и копие от него да се постави на определеното за целта място в сградата на 
общината.

ТИХОМИР ЯНАКИЕВ
Кмет на Община Созопол

ОБЩИНА СОЗОПОЛ

Дирекция “Социално подпомагане” – Со-
зопол уведомява гражданите, че във връзка 
с прието Постановление №349 от 27 октом-
ври 2022 г. за одобряване на допълнителни 
разходи по бюджета на Министерството 
на труда и социалната политика за 2022 г. 
за изплащане на åäíîêðàтíà фèíàíñîвà 
ïîäêðåïà зà îтîïëåíèå за компенсиране 
на увеличените цени на енергоизточниците 
приема заявления – декларации за отпуска-
не на еднократна финансова подкрепа за 
отопление за компенсиране на увеличените 
цени на енергоизточниците“.

Еäíîêðàтíàтà фèíàíñîвà ïîäêðåïà зà 
îтîïëåíèå å в ðàзìåð íà 400 ëв. и се пре-
доставя на лица и семейства от уязвими гру-
пи за компенсиране на увеличените цени на 
енергоизточниците както следва на:

1. лица и семейства, подали заявление-
декларация за отпускане на целева помощ 
за отопление за отоплителния сезон 2022 – 
2023 г., на които е издадена заповед за от-
каз единствено на основание чл. 2, ал. 1 от 
Наредба №РД-07-5 от 2008 г. за условията и 
реда за отпускане на целева помощ за ото-
пление (наредбата) поради установен сред-
номесечен доход за предходните 6 месеца, 
по-висок от диференцирания доход за ото-
пление със сума, по-малка от или равна на 
40,00 лв.;

2. лица и семейства, подали заявление-
декларация за отпускане на целева помощ 
за отопление за отоплителния сезон 2022 – 
2023 г., на които е издадена заповед за от-
каз единствено на основание чл. 2, ал. 1 от 
наредбата поради непълна 6-месечна регис-
трация в дирекция „Бюро по труда“ към 1 но-
ември 2022 г.;

3. лица и семейства, подали заявление-де-
кларация за отпускане на целева помощ за 
отопление за отоплителния сезон 2022 – 2023 
г., на които е издадена заповед за отказ 
единствено на основание чл. 2, ал. 1 от на-
редбата поради непълна 6-месечна регистра-
ция в дирекция „Бюро по труда“ към 1 ноем-
ври 2022 г. и установен средномесечен до-
ход за предходните 6 месеца, по-висок от ди-
ференцирания доход за отопление със сума, 
по-малка от или равна на 40,00 лв.;

4. на лица и семейства, които не са пода-
ли заявление-декларация за отпускане на 
целева помощ за отопление за отоплител-
ния сезон 2022 – 2023 г., отговарящи на ус-
ловията на чл. 2, ал. 1 от наредбата и чийто 
средномесечен доход за 6 последователни 
месеца е не по-висок от диференцирания до-
ход за отопление със сума, по-малка от или 
равна на 40,00 лв.;

5. на лица и семейства, които не са пода-
ли заявление-декларация за отпускане на 
целева помощ за отопление за отоплител-
ния сезон 2022 – 2023 г., отговарящи на ус-
ловията на чл. 2, ал. 1 от наредбата, имали 
са непълна 6-месечна регистрация в дирек-
ция „Бюро по труда“ и продължават да са 
регистрирани;

6. на лица и семейства, които не са подали 
заявление-декларация за отпускане на целе-
ва помощ за отопление за отоплителния се-
зон 2022 – 2023 г., отговарящи на условията 
на чл. 2, ал. 1 от наредбата, имали са непъл-
на 6-месечна регистрация в дирекция „Бюро 
по труда“, продължават да са регистрирани 
и чийто средномесечен доход за 6 последо-
вателни месеца е не по-висок от диферен-
цирания доход за отопление със сума, по-
малка от или равна на 40,00 лв.

Еднократната финансова подкрепа се пре-
доставя на лицата и семействата в размера 
по чл. 6 от Агенцията за социално подпома-
гане чрез дирекция „Социално подпомагане“ 
по настоящ адрес на правоимащите лица и 
семейства по касов и безкасов път.

Еднократната финансова подкрепа на 
лица и семейства по чл. 7, т. 4, 5 и 6 се от-
пуска/отказва със заповед на директора 
на съответната дирекция „Социално подпо-
магане“ въз основа на заявление-деклара-
ция и социален доклад от проведена соци-
ална анкета.

В заявление-декларацията се декларира 
доходът за 6 последователни месеца в пери-
ода от 1 април до 30 септември 2022 г., въз 
основа на който се определя средномесеч-
ният доход на лицето и семейството.

Зàявëåíèå-äåêëàðàцèèтå ñå ïîäàвàт 
äî 14 äíè îт вëèзàíåтî в ñèëà íà ïîñтà-
íîвëåíèåтî.

Заявленията-декларации се прием-
ат  в сградата на   Дирекция „Социално 
подпомагане”-Созопол на пл. „Черно море” 
№1 и/или ИРМ – Приморско на ул. „Ропота-
мо“ №50

НЕОБХОДИМИ ДОКУМЕНТИ ПРИ 
ПОДАВАНЕ НА ЗАЯВЛЕНИЯ- 

ДЕКЛАРАЦИИ ЗА ЕДНОКРАТНА 
ФИНАНÑОВА ПОДКРЕПА ЗА 

ОТОПЛЕНИЕ  
1. Лични карти на всички членове на се-

мейството , навършили 14 г. възраст   и на 
съжителстващите лица (за справка);

2.Документи за брутни доходи от:
-трудови правоотношения и/или прирав-

нени на тях правоотношения за предходни-
те 6 месеца;

- извършване на услуги с личен труд за 
предходните 6 месеца;

- дейности в областта на селското, горско-
то и водното стопанство (наеми, аренди, по-
лучени ренти за предходните 6 месеца);

- стипендии за предходните 6 месеца; 
и  др.

Зàáåëåæêà: При необходимост социални-
те работници могат да изискват и други до-
кументи от значение при определяне на пра-
вото на социално подпомагане, които не мо-
гат да бъдат получени служебно.

Зà ïîвå÷å èíфîðìàцèя å íåîáхîäèìî 
äà ñå îáъðíåтå êъì ñîцèàëíèя ðàáîтíèê 
ïî ðàéîí èëè íà тåë:  0550/ 2-24-19

Кой и как може да кандидатства 
за помощи за отопление?



Направихме и дъждов-
на канализация, която се 
намира на кръстовище-
то между улиците „Оде-
са“ и „Републиканска“. Ис-
кам да отбележа, че Созо-
пол се превръщаше във 
Венеция, когато завале-
ше дъжд. Сега ситуацията 
е много по-добра. В дъж-
довната канализация са 
инвестирани почти един 
милион лева. Изключител-
но модерна, с качествени 
материали. Асфалтирахме 
и улиците над дъждовната 
канализация. 

Искам да посоча, че за-
почна изграждането на 
спирката в град Черномо-
рец. Това е нещо, което 
жителите на града очаква-
ха от много дълго време. 
Това няма да е някакво ог-
ромно строителство, но ще 
бъде много красиво и мо-
дерно, един туристически 
център, който да отива на 
града. Предстои започва-
нето на изграждане на ня-
колко улици и ремонт на 
няколко улици в град Чер-
номорец, което е изключи-
телно важно. 

Успяхме още първата го-
дина да направим ремонт 
на пътя между селата Ро-

сен и Равна гора. Този про-
ект беше почти 2 милиона 
лева. Всички помним, как-
ва развалина беше пътят 
между тези села. 

В момента изграждаме 
пешеходна алея около ком-
плекса „Санта Марина“. 
Това е невралгично място 
и по него се движат много 
пешеходци. Всеки ден има-
ше предпоставки за произ-
шествия. Мисля, че няма да 
можем да завършим про-
екта изцяло тази година, 
но ще се постараем това 
да се случи възможно най-
бързо. Все пак се иска вре-
ме и средства. 

Ще очакваме новия бю-
джет и новото финанси-
ране. Предстоят множе-
ство ремонти на тротоари 
в град Созопол. Закърп-
ват се дупки на пътищата 
от общинската пътна мре-
жа. Почистват се пътища-
та. Направиха се някол-
ко водостока на сюблим-
ни места, където имаше 
нужда. Например на раз-
клона за селата Вършило 
и Габър. Общо два водос-
тока сме изградили. 

Закърпиха се много дуп-
ки пак на същия разклон, 
както и между квартали-
те на село Атия – долен и 
горен. 

Спечелихме милион и по-
ловина по проект за първи 
етап на улица „Виа Понти-
ка“, чието строителство ще 
започне до края на годи-
ната. Много хубав проект, 
който спечели одобрение. 
Спечелихме и проект, кой-
то обаче се оказа пробле-
мен и може да се наложи 
да върнем парите по него 
– лодкостоянка. Той е по 
стария програмен период 
и цените, които бяха да-
дени по проекта, вече не 
отговарят на действител-
ността. В смисъл, че тряб-
ва да завишим цените поч-
ти с 50-70%, за да може да 
се изпълни според проек-
та. Ще видим, какво ще се 
случи там. Общинска адми-
нистрация продължава да 
работи в посока по финан-
сиране на проекта. 

Вие всички знаете, че 
две години нямаше никак-
ви европейски финанси-
рания. Изкарах един ман-
дат, изпълнен със спънки и 
предизвикателства, но въ-
преки всичко успяхме да 
преведем общината през 
всички трудности, без на-
прежение и без да го на-
тякваме на хората. Не ис-
кахме да го усетят толкова 
осезаемо.  

Но трябва да се знае - 

не сме пипали данък сгра-
ди и такса смет. Да, не сме 
ги пипали въобще. Те са си 
същите, които през 2016 го-
дина администрацията на 
Рейзи увеличи. 

Не разпродаваме и зе-
меделска земя.

Аз това обещах на хора-
та, че ще запазим земе-
делската земя за децата 
и внуците им. Продаваме 
земя с УПИ-та и по пара-
граф 4 - нищо друго не се 
продава.  

Не сме теглили нови кре-
дити, извън безлихвения 
държавен заем, който бе 
предназначен за разпла-
щане на неразплатените 
сметки на предишното уп-
равление. Всичко това, ко-
ето сме направили, сме го 
сторили или по проект, фи-
нансиран от републикан-
ския бюджет, или със соб-
ствено финансиране. Не 
сме натоварили община-
та с нови дългове. Напро-
тив, намалили сме дълга с 
милиони.

- Ñàìî ïðåäè äíè ïî-
èñêàхтå íà îáùèíñêà ñå-
ñèя àêтуàëèзàцèя íà áю-
äæåтà íà Ñîзîïîë, зà äà 
ìîæå äà ñå èзвъðшàт 
îùå èíфðàñтðуêтуðíè 
ïðîåêтè. Кàêвî ñå ñëу÷è 
ñ äîêëàäíàтà?

- Просто не мина. Един от 
съветниците от групата, ко-
ято ме подкрепя, отсъства-
ше по извинителни причи-
ни. Не се съмнявах, че ко-
легите от така наречената 
опозиция ще приемат до-
кладната. Мислех, че ще 
я подкрепят, защото в нея 
са описани дейности, кои-
то трябваше да се финан-
сират и са неизбежни. 

Давам Ви един пример, 
нещо, за което няма да 
се съобразя с решението 
на Общински съвет. Ще го 
направя въпреки всичко. 
Това е ремонт на канта-
ра на депото за битови от-
падъци. Искам да запитам 
опозицията, като блокира-
ха докладната и не одобри-
ха средства за ремонт на 
кантара – аз какво да на-
правя? Може би трябва да 
закарам боклука пред до-
мовете им и да го тегля 
там. Нали по този начин 
ще спре работата на де-
пото. Ще се зарием с бок-
луци. Вкарването на отпа-
дъци в депото по този на-
чин, без кантар, е абсо-
лютно незаконно и тогава 
ще бъдем санкционирани 
по много сериозен начин. 
Това е безотговорно отно-
шение. 

Блокираха и изгражда-

нето на пожароизвестява-
не в училището на град Со-
зопол. Защо? Казват – аз 
гласувам по съвест. Чакай-
те, какво несъвестно има 
в това да направим пожа-
роизвестяваща система в 
училището или да попра-
вим везната на кантара?

Какво несъвестно има в 
това да направим проект 
за канализационна сис-
тема в село Росен? Аз ис-
кам да попитам защо само 
по време на избори ходят 
по селата, обещават всич-
ко, което е нужно за бла-
годенствието на хората, 
а сега, когато имат реал-
на възможност да изпъл-
нят обещанията си, не го 
правят. 

Има куп неща, които не 
минаха. Всичко това по-
казва едно отношение на 
лицемерие, едно двояко 
отношение. Не може да хо-
диш и да обещаваш на хо-
рата, а после да блокираш 
предложенията за изпъл-
нение на обещаното. 

Това не го правят на мен, 
а всички тези поразии са 
за сметка на хората. Аз не 
съм дребнав човек. Щом 
сте избрани за общински 
съветници, бъдете на ви-
сота. Работете за хората, 
не против тях! 

Община Созопол полу-
чи одобрение на концеп-
ция на проектно предложе-
ние „Да живеем по-устой-
чиво – стъпка по стъпка“ по 
Програма за побратимява-
не на градове между Тур-
ция и ЕС-II (Побратимява-
не за зелено бъдеще). В ка-
чеството си на водещ парт-
ньор Община Созопол по-
лучи покана от Централно-
то финансово управление 
и Звено за договори на Ре-
публика Турция за участие 

на втори етап. Партньори в 
проектната инициатива са 
Специална Провинциална 
Администрация Къркларе-
ли и Фондация на United 
Glass Packaging Fillers and 
Manufacturers, Републи-
ка Турция. От страна на 
партньорите са входира-
ни писма с ясни намере-
ния за развитие на устой-
чиви партньорства в реа-
лизацията на този проект 
и нови инициативи. 

Проектът е на обща стой-

ност 118 614 евро за двете 
страни, като Община Со-
зопол предвижда закупу-
ване на подземни контей-
нери за събиране на от-
падъци, както и изготвяне 
на анализ на действията 
по сметосъбиране и сме-
тоизвозване и планиране 
на мерки за подобрява-
не ефективността на тези 
дейности.

Финално одобрение на 
проекта се очаква през ме-
сец януари 2023 г.
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Проект на Созопол и Къркларели 
е одобрен на втори етап

Във форума взеха учас-
тие кметове, председате-
ли на общински съвети, съ-
ветници и ключови експер-
ти от общините, предста-
вители на изпълнителната 
власт, партньори от стра-
ната и чужбина.

Водещите теми са свър-
зани с перспективите за 

развитието на общини-
те и проблемите, пред ко-
ито са изправени местни-
те власти. 

Програмата на форума 
акцентира две съществени 
за българските общини съ-
бития - 140 години от прие-
мането на първия Закон за 
общините и градското уп-
равление и 15 години член-
ство на България в ЕС.

Община Созопол имаше 

и изграден специален щанд 
в Общинско експо ’22, ор-
ганизирано в дните на Го-
дишната среща на местни-
те власти, на което се пред-
ставиха съвременни техно-
логии и иновативни реше-
ния за общините, машини 
и съоръжения за дейности-
те на общините, богати въз-
можности за установяване 
на контакти с потенциални 
партньори от бизнеса.

Созопол с отличие от НСОРБ

Тихомир Янакиев: Общината ще върви  
напред, въпреки всички пречки

Пðîäъëæåíèå îт ñтð.1

Пðîäъëæåíèå îт ñтð.1

Тихомир Янакиев и Билал Кушоглу - главен 
секретар на Специална Провинциална 
Администрация Къркларели подписаха 

проектната документация

Склад за дърва „Димар 1416“ предлага пе-
лети и дърва за огрев, нарязани и на метро-
вки. Доставка до адрес. Фирмата разпола-
га със складова база в с. Равадиново, до бе-
тоновия център.

Тåëåфîí зà êîíтàêт: 0877 377 655

СКЛАД ЗА 
ДЪРВА

След поставяне на банкомат в с. Крушевец, 
сега жителите на с. Росен също се сдобиха с 
такъв. Хората, живеещи в големите градове, 
години наред ползват удобството на тези ус-
тройства и са свикнали с наличността им на 
всеки ъгъл, но жителите на селата ежеднев-
но се сблъскват с проблема да нямат достъп 
до собствените си финансови средства. Един-
ствен вариант за тях е да пътуват до голямо 
населено място, разполагащо с банкомат или 
клон на банка. 

Именно затова жители на няколко населе-
ни места поставиха това тяхно желание пред 
кмета Тихомир Янакиев. След редица прове-
дени разговори с обслужващата Община Со-
зопол банка, банкомати вече има в с. Круше-
вец и с. Росен.

Поредно спазено 
обещание на кмета 
Тихомир Янакиев и 

неговия екип



Дамянка Котакова, Ру-
мяна Димитрова-Киро-
ва и Иван Данчев са со-
зополчани, безумно влю-
бени в морето, така доко-
снати от неговата красо-
та и стихия, че чувствата 
и емоциите им преливат в 
художествени произведе-
ния на белия лист.

Ако и вие сте завладени 
от силата, наречена море, 
и обичате стиховете, за-
повядайте на 4 ноември в 
17:00 ч. в кино-видеоклу-
ба при НЧ „Отец Паисий“, 

гр. Созопол и бъдете част 
от представянето на сти-
хосбирките „Морето чака 
спокойно и нежно“ на Да-
мянка Котакова, „Морето, 
любовта и ние“ и „Море-
то гласовете ни чува“ на 
Иван Данчев.

Събитието ще уважат 
председателят на Съюза 
на независимите българ-
ски писатели акад. Марин 
Кадиев и редакторът от из-
дателство „График“ Ста-
нислав Пенев.

Зà àвтîðèтå:
Стихотворенията на Да-

мянка Котакова са изпъл-
нени с искреност, сърдеч-
ност и откровения, в които 
с подчертана чувствител-
ност поетесата разкрива 
света на детството, род-
ното пространство, сила-
та на чувствата, житейски-
те вихри, предизвикател-
ствата и светлите мигове, 
заради които си заслужа-
ва да преодоляваме труд-
ностите.

Детството на Румяна Ди-
митрова-Кирова също пре-
минава в Созопол, откъде-
то идва и любовта й към мо-
рето. Самата тя е капитан-
наставник към ТНТМ „Млад 
моряк“, дъщеря на капитан 
и майка на капитан далеч-
но плаване. 32 години ра-
боти като детска учител-
ка, пише детски стихове и 
журналистически материа-
ли. Освен на стихосбирка-
та, която ще представи на 
4 ноември, тя е автор и на 
книгите „Пролет в гората“ 
и „Есен в гората“.

Иван Данчев е поет с 
морска чувствителност и с 
подчертано отношение към 
темите за любовта, семей-
ството, родния край и при-
ятелството. Стихотворени-
ята му за морето са с реа-
листична образност, а кон-
кретиката в тях е детайлна, 
естетически прецизирана, 
изразяваща вълнуващи мо-
менти, донякъде непознати 
на читателя, но насочени 
към видимото съприкосно-
вение на човека с морска-
та даденост, което ги прави 
достъпни и значими.

4 íîåìвðè 2022 ã
17:00 ÷àñà

êèíî-вèäåîêëуá, 
ãð.Ñîзîïîë 

Децата от детска гра-
дина "Здравец" вече имат 
площадка за игра и обу-
чение по безопасност на 
движението. Инициатива-
та е на Община Созопол 
и МКБППМН в подкрепа 
на Националната кампа-
ния "Безопасни улици", 

инициирана от НСОРБ и 
Държавна агенция за без-
опасност на движението 
по пътищата.

Формата, размерите 
и съдържанието на пло-
щадката са умален раз-
мер на комуникационна 
мрежа от паркинг, улици, 

кръстовища и велосипед-
на алея, запълнени с път-
ни знаци и светофар, как-
то и хоризонтална мар-
кировка. В допълнение 
малчуганите се сдобиха 
и с колело и коли, с кои-
то да упражняват движе-

нието на всички участни-
ци в движението.

Целта е децата подроб-
но да се запознаят с пра-
вилата за движение по 
улиците, както и с техни-
ческите средства за орга-
низация и регулиране на 

движението.
В празничния 1 ноем-

ври децата представиха 
тематичен рецитал за на-
родните будители и зна-
нията си за безопасно 
движение, а техни гос-
ти бяха кметът Тихомир 

Янакиев, зам.-кметът То-
дор Дамянов, секрета-
рят на МКБППМН Яна 
Сотирова, ръководител  
ДДО ОДЗ Мариела Зин-
гинова, служители на Об-
щина Созопол и КАТ Со-
зопол.
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Вåñтíèê „Ñîзîïîë” èзëèзà ïðåз ñåäìèцà в ïåтъê.

Рåäàêтîð: Мàðèя Нàéäåíîвà, тåë.: 0550 2 57 04, 
e-mail: m.naydenova@sozopol.bg

Трима братовчеди от Созопол представят 
своите стихосбирки в морския град

Коледните празници 
наближават и по този по-
вод Община Созопол от-
правя покана към всички 
търговци на сладкарски и 
месни изделия, сувени-
ри, мед, винопроизводи-
тели и др. да се включат 
в организирания за жи-
телите и гостите на Созо-
пол коледен базар.

Той ще допринася за 
коледното настроение 
на всички ни в периода 
20.11.22 г. – 20.01.2023 г. и 

ще бъде разположен на 
площад „Кулата“ в Ста-
рия град. 

Желаещите търговци 
могат да подават заявле-
ние за ползване на дър-
вена къщичка от 1 до 10 
ноември 2022 г. в Център 
за административно и ин-
формационно обслужва-
не (фронт офис) в сграда-
та на Общинска админи-
страция Созопол.

Зà ïîвå÷å èíфîðìà-
цèя – тåë.: 0550 2 57 70

Община Созопол се включва в Националната 
кампания „Безопасни улици“

Магията на Коледа отново 
ще завладее Созопол

Малчуганите от ДГ „Здра-
вец“ - гр. Созопол, ДГ „Дел-
финче“ - гр. Черноморец и 
група „Моряче“ - с. Атия зат-
върдиха своите знания на 
тема евакуация при пожар. 
Практическата ситуация се 
осъществи със съдействие-
то на Районна служба ПБЗН- 
Созопол.

Пожарникарите показаха 
на децата как трябва да се 
реагира при пожар. Бързо 
загасиха импровизиран огън, 
като демонстрираха силата и 
височината на водната струя. 
Запознаха децата с пожарна-
та кола и атрибутите, необхо-
дими на огнеборците. 

Най-голям интерес у малчу-
ганите предизвика гасенето с 
„големия маркуч“. Всяко дете 
имаше възможност да участ-
ва в импровизираното гасе-
не, което им създаде неза-
бравим спомен и знания от 
любимата детска градина.

Децата вече знаят как да се евакуират



Интервю на  
Силвия ШАТЪРОВА

- Г-н Зротев, защо един 
европейски историк тръгна 
да пише книга за Америка, с 
какво тя го провокира?

- Идеята за нея дойде, кога-
то започнах да пиша първата 
книга - „Воля за война“. Като 
историк винаги ме е вълнувал 
въпросът за войните, и то като 
философска категория. Интере-
суваха ме два въпроса. „Защо 
по време на Втората световна 
война немците стигат до Мос-
ква и Волга?“ По военна логи-
ка не би следвало да са там, 
защото съотношението на си-
лите е в полза на Сталин. Дру-
гият въпрос, който ме е вълну-
вал: „Защо Сталин е изтреб-
вал толкова много хора?“. Ре-
пресиите, които провежда той, 
са в такива огромни мащаби, 
че пред него Хитлер и Мусоли-
ни са като пионерчета. За да 
отговоря на тези два въпроса: 
Защо се избиват хора и Защо 
немците успяват да завоюват 
най-развитите в индустриално 
и културно отношение части на 
Съветския съюз, ми се наложи 
да преразгледам цялата Втора 
световна война и всички про-
цеси, свързани с нея. 

Когато написах първата кни-
га - „Воля за война“, нямах за-
главие. Дълго го търсих. Като 
изходна точка ми послужи фа-
ктът, че в книгата бях очертал 
две групи европейски полити-
чески лидери. В първата са Хит-
лер и Сталин, които се стре-
мят към войната, а към втора-
та се причисляват Невил Чем-
бърлейн и Едуард Даладие - 
министър-председателите на 
Англия и Франция, които ис-
кат да избегнат войната. Този 
лайтмотив го следвам и в три-
те книги.

Първите си поставят поли-
тически цели, които искат да 
постигнат чрез механизмите 
на война, докато Западът се 
стреми да я избегне на всяка 
цена. Причината е, че Първа-
та световна война и Голяма-
та депресия нарушават равно-
мерното развитие на водещи-
те западни държави. Социал-
ното равновесие става труд-
но за поддържане, още повече 
че се е появил Съветски съюз, 

един нов тип социално-иконо-
мическа система, която е мно-
го опасна. Западът се страху-
ва не толкова от Хитлер, кол-
кото от Сталин.

- Какъв е отговорът на въ-
проса „Защо Хитлер успява 
да достигне до Москва?“

- Защото Сталин си поставя 
една задача, която е утопична 
по характер. За нуждите на но-
вото строителство той иска да 
проведе физическо прочиства-
не на човешкия фактор. Това не 
е нещо ново в историята. Про-
чиствания, и то в масови маща-
би, провеждат Хитлер и Мусо-
лини. Мао също е разработил 
такива стратегии, както и Чер-
вените кхмери в Камбоджа. Го-
лемите диктатори работят с та-
кива приумици. Утопизмът на 
Сталин е насочен към това да 
създаде едно общество от нови 
хора. За целта му е необходимо 
да изчисти всички хора, роде-
ни в старите царски условия. В 
биографията си той има интере-
сен елемент - учил е за свеще-
ник в семинария, освен това е 
израснал в дълбоко религиозно 
семейство. Това неминуемо му 
оказва влияние. Макар и атеист 
по убеждение, той се опитва да 
пренесе мойсеевския модел в 
опита да построи едно ново об-
щество - комунистическо, за 
което му трябва нов човешки 
фактор с ново съзнание. Мой-
сей извежда евреите от Египет, 
спасявайки ги от робството на 
фараоните, но впечатляващо-
то е това, че 40 години ги при-
нуждава да водят труден живот 
в пустинята. Обрича ги на глад 
и лишения с единствената цел 
да се отърве от всички, родени 
в робство и носещи робско са-
мосъзнание.

Освен това Сталин иска да се 
издигне на нивото на Маркс и 
Ленин като теоретик, доразвил 
марксистко-ленинската теория 
и осъществил нейното практи-
ческо осъществяване. Именно с 
тази цел замисля грандиозното 
прочистване чрез механизми-
те на войната. Става дума за 
15 млн. души репресирани. Не 
всички са разстреляни. Една го-
ляма част преминават през ла-
гери, и то в полярните кръгове, 
а оцеляването там е било фак-
тически невъзможно. 

- На другия полюс - Амери-

ка, друга световна сила, кое 
стои в основата на нейната 
хегемония?

- Близо 40 години след вой-
ната за независимост е обяве-
на доктрината „Монро“. През 
1823 година Америка обявява 
двата американски континен-
та, разположени в Западното 
полукълбо, за зона жизнено-
важна за американските ин-
тереси. Т.е. неприкосновена 
за европейските политически 
фактори. Всъщност действи-
телният автор на доктрината е 
Джон Куинси Адамс, държавен 
секретар по времето на пре-
зидента Джеймс Монро и не-
гов наследник на президент-
ския пост.

В книгата очертавам пътя, по 
който американците узряват за 
своя хегемонизъм и си го про-
карват с изключителна настой-
чивост в продължение прибли-
зително на едно столетие и по-
ловина. Постепенно вървят към 
неговото установяване на ба-
зата на изключително мощно 
икономическо развитие, което 
ги превръща и във водеща фи-
нансова сила в света. И то още 
през 80-те години на 19 век. 

До 80-те години Англия е во-
деща икономическа и финан-
сова сила в света. Впослед-
ствие на основата на изклю-
чителните темпове на иконо-
мически растеж, с които из-
преварват останалите разви-
ти държави, американците се 
превръщат в непререкаем фак-
тор в световната политика. Ин-
тересното, е че без да изоста-
вят своята изолационистка 
поза, американците провеж-
дат масирана политика по ус-
тановяване на световна хеге-
мония. Изолационизмът е за-
вещан от първия американ-
ски президент Джордж Ва-
шингтон, който е категоричен, 
че Америка няма място в ев-
ропейските работи. Обаче не-
говите наследници не изпъл-
няват стриктно завещанието и 
излизат извън рамките на Се-

вероамериканския континент. 
Предпоставките в това отно-
шение са един океан разсто-
яние и бурно развиващата се 
икономика. В края на XIX век 
вече имат съответното само-
чувствие, но не и самонаде-
яността, поради което първо-
начално влизат в Първата све-
товна война, прикрити зад из-
олационизма, като неутрална 
държава. Но той е само пара-
ван, зад който се вихри мащаб-
на търговия и с двете воюващи 
страни на Стария континент. В 
това отношение съществуват 
фрапиращи данни, които съм 
посочил в книгата. По време 
на Първата световна война 
всеки датчанин изяжда стоти-
ци килограми масло за седми-
ца, а шведите поглъщат тоно-
ве шоколад за месец. Швейца-
рия изнася превъзходно зенит-
но въоръжение в огромни коли-
чества, без да има съответни-
те производствени мощности. 
Ясно е, че нито една от тези 
държави не може да консуми-
ра или произвежда такива ко-
личества. Просто това са не-
утрални държави, чрез които 
върви цялата търговия с два-
та воюващи военнополитиче-
ски блока.

- Кое е основното достойн-
ство на тази книга?

- Проследявам пътя, по кой-
то се установява американска-
та световна хегемония.

- Докъде може да стигне 
тази амбиция на Америка?

- Докато някой я прекъсне.
- Китай може ли да я 

спре?
- Китайците правят един не-

вероятен икономически рас-
теж, който на дадения етап ни-
кой не може да постигне. Да-
нните ми са от по-ранни годи-
ни, около 2015 година. По-слабо 
развиващите се от Китай иконо-
мики, тези на Турция и Брази-
лия например, постигат иконо-
мически ръст от 14%, докато в 
развитата част на ЕС, в най до-
брия случай, той е около 5%. 

- Колко време Ви отне на-
писването на книгата?

- Първата я писах пет годи-
ни. Историческите съчинения 
са много трудоемки. Нещо като 
скулптурата в изкуството. Иска 
се изчитането на огромно коли-
чество литература, да се пре-
сее и най-важното да се съз-
даде съответната теза. Освен 
това всичко трябва да се пре-
провери от няколко източника. 
Ползваш източник, но и него 
трябва да видиш дали е досто-
верен. Това е тежък труд.

През 2003 година издадохме 
„Воля за война“, през 2008 из-
дадохме „Прочистването“. Иде-
ята за „Американският изола-
ционизъм“ бе формулирана 
още при написването „Воля-
та“, но едва след написването 
на „Прочистването“ през 2008 
година започнах да се занима-
вам с нея. 

- Кои са източниците, кои-
то сте ползвали?

-Основно други автори, защо-
то нямам достъп до специални 
библиотечни фондове и архиви. 
Изработил съм си един, можем 
да го наречем ревизионистичен 
стил, при който посочвам из-
точника и съответната теза на 
автора, след което го разкри-
тикувам и прокарвам собстве-
ната си теза.

- Кога приключва изслед-
ването?

- Като време приключва, 
когато всичко се изяснява и 
Америка става световен ли-
дер. Това е след края на Вто-
рата световна война. Европа 
е изцяло разорена и поставе-
на безпрекословно под доми-
ната на Америка. Когато Ве-
ликобритания, Франция, пък 
и Германия са превърнати във 
второразрядни и треторазряд-
ни сили.

- На какво се основават ва-
шите схващания?

- Войната я разглеждам като 
мащабен процес, който способ-
ства общочовешкото развитие. 
Поради това отричам пацифиз-

ма. Той е една поза. Човекът не 
може да спре да воюва, про-
тивоборството му е заложено 
от самата природа. В природ-
ните процеси няма мир. Всич-
ки, и растения, и животни са в 
динамичен сблъсък, водейки 
борба за оцеляване. В хода на 
тази борба видовете се разви-
ват и усъвършенстват. Човекът 
не прави изключение от това 
правило. Обикновено приема-
ме войната в чисто емоциона-
лен план - като жертви, страда-
ния и разрушения. Но е добре 
да се научим да я разбираме - 
какво тя дава за развитието и 
да я изчистим от отрицателните 
й характеристики. Никой не се 
замисля над това естество на 
войната. А всеки говори за мир. 
Американците покрай войната 
в Украйна взеха да афишират 
Институт за войната. Но дали 
този институт изследва фунда-
менталните, философски изме-
рения на войната, или се зани-
мава с чисто военни разработ-
ки, не е много ясно.

- Можем ли да оправдаем 
непрекъснатите военни кон-
фликти - в Сирия, Саудитска 
Арабия, Северна Африка, къ-
дето Америка се меси и носи 
„мир“?

- Американците си следват 
тяхната логика, този хегемони-
зъм иска поддръжка. Затова 
влязоха в Ирак, разтуриха Ли-
бия, Сирия, Ливан, Египет.

Най-трудният въпрос е откъ-
де тръгна американският хеге-

монизъм. Не се занимавам с въ-
трешните им проблеми. Всичко 
го обосновавам с тази неверо-
ятна динамика, която имат аме-
риканците в своето развитие. И 
оттам идва потребността да до-
минират света. В един момент 
всеки един пазар става тесен. 
Джордж Вашингтон казва: „Из-
олирайте се!“ Това е неговото 
завещание. 

- Те го харесват, почитат, 
но не го следват?

- Никак даже. Няма нищо та-
кова, като американски изо-
лационизъм. Това е мит. Още 
при първите наследници на Ва-
шингтон се търсят начини за 
излизане извън пределите на 
страната. За външнополити-
чески изяви с цел удовлетво-
ряване на американските ин-
тереси. Обяснил съм защо ан-
гличаните допускат североаме-
риканските колонии да се отде-
лят като независими. Колония-
та дава евтини суровини; евти-
на работна ръка и разширява 
пазара. Който притежава коло-
ния, има тези три компонента. 
В книгата проследявам процес, 
при който колониалните импе-
рии започват доброволно да 
се отказват от колониите. Ан-
гличаните са прагматици и им 
е трудно да водят една война 
през един океан разстояние. 
Като цяло колониалното гос-
подство излиза твърде скъпо 
за поддържане и колониални-
те сили започват да се отказ-
ват от колониите.

- Познавате добре велики-
те сили. България къде е  - 
между Европа и Америка?

- С малки изключения, във 
времената на Симеон и Иван 
Асен II ние не сме имали собст-
вена политика. Още повече 
след Освобождението. Дори 
и Стефан Стамболов, когото 
афишират като самостоятелен 
политик, и той е прозападно 
ориентиран. В една русофил-
ска страна той я преориенти-
ра към Запада. Сега се случва 
нещо подобно.

Премиерата на третата книга на Владимир Зро-
тев - „Американският изолационизъм”, се проведе 
вчера в Културен център „Морско казино” в Бур-
гас. Тя бе представена от философа Стойчо Кьо-
сев, който живя 20 години в Куба и познава твър-
де добре Америка и нейната история.

В най-новата си книга „Американският изолаци-
онизъм“ Владимир Зротев, който е преподавател 
по история и философия, проследява пътя, по кой-
то се установява финансово-икономическото, тър-
говско и политическо върховенство над света.

„Америка е велика държава, но поради липса на 
аристократично достолепие, което се изгражда 
с хилядолетна история, е прекалено егоистична. 
Като всичко младо, което е нетърпеливо в жаж-
дата си да придобива. Независимо от неистовите 
старания на апологетите (защитниците) на про-
словутия американски изолационизъм, за мнози-
на е ясно, че той е само идеологическа поза. Хра-
на за наивници, зад която се прикрива доста груб 
прагматизъм, стремящ се да се разгърне в свето-
вен мащаб”. Това е мнението, което писателят ар-
гументира в книгата си.

Владимир Зротев е автор на две книги, първа-
та му - за Втората световна война „Воля за вой-
на“ и „Прочистване“, в която показва философи-
ята на сталинизма.

За себе си пише:
„Любовта към историята ме порази съвсем рано, 

когато бях съвсем неопитен, може да се каже не-
винен 13-годишен юноша, в лицето на една до-
бре образована, много ерудирана и интелигент-
на учителка, която поради политически причини 
беше принудена да практикува в моето затънте-
но селце. Това беше ползата ми от дисидентство-
то срещу стария режим. 

Първата ми среща с голямата история беше Ту-
танкамон. Но не се увлякох от античността, кол-
кото и да е приказна и занимателна. Навярно ин-
стинктивно съм избягал от археологията, защо-
то съм ленив по природа. Наистина е чудно, за-
щото да пишеш в областта на историята е доста 
трудоемко – жива хамалогия в сравнение с пое-
зията (винаги съм завиждал на поетите – при тях 
е ако не по-леко и приятно, то поне изглежда по-
романтично и деликатно) или романистиката. Ис-
торикът само на едно въображение и вдъхнове-
нието на музите на може да разчита“.

Днес ви предлагаме интервю с него.
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Събеседник

Американците имат невероятна динамика за развитие и 
от това идва потребността им да доминират над света 

Владимир Зротев, 
историк:

Американският изолационизъм е мит



Георги РУСИНОВ

Куиз-културата е един 
от последните феноме-
ни в обществото, кой-
то обединява всякакви 
хора с различни знания 
и интереси, от различ-
ни възрасти и професии. 
Много приятелства въз-
никват в различните за-
ведения, където в делнич-
ните дни се провеждат 
куизове. Куиз-културата 
помага на много заведе-
ния да запълнят своите 
маси в делнични вечери. 
Куизове се организират 
през седмицата, тъй като 
в петък, събота и неделя 
заведенията и без друго 
са пълни. Това се оказа 
печеливш начин за соб-
ствениците на заведе-
ния да привличат клиен-
тела, като в същото вре-
ме стотици хора обогатя-
ват знанията си. 

В големите градове 
София и Пловдив тази 
нова за Бургас култура е 
развита от вече повече 
от десет години. Големият 
интерес в морския град 
обаче доведе дотам тя да 
се развива със страшно 
бързи темпове и да при-
влича все повече учас-
тници в куизовете. Ако 
все още не знаете как-
во е куиз, то най-близко-
то обяснение, за което 
по-възрастните читатели 
ще се сетят, са виктори-
ните. Куизовете продъл-
жават между 2 и 3 часа, 
провеждат се 5, макси-
мум 6 кръга, като всеки 
следващ става по-труден. 
Задължително има музи-
кален кръг, както и кръг 
с картинки, в който учас-
тниците трябва да раз-
познаят даден актьор, но 
като дете; град, сниман с 
дрон; марка автомобил 
или екзотичен плод на-
пример. 

И като казва-
ме, че куиз-кул-
турата набира 
огромна скорост 
в Бургас, това не 
са празни при-
казки. Имаме ня-
колко изключи-
телно силни отбо- ра, а 
два от тях скоро се изпра-
виха и един срещу друг 
на финал в национално 
състезание с най-добри-
те отбори от страната. 
Наш репортер разговаря 
с двама от най-успешни-
те куизъри в Бургас, кои-
то бихме могли да наре-
чем конкуренти, но са-
мите те не се определят 
като такива. Това са ПР 
специалистът в Община 
Бургас Стефан Минчев и 
заместник-директорът на 
Математическата гимна-
зия Станимир Баев.

ТВ игрите на 
знанието и 
куизърите

Според Минчев изоб-
що не е изненада, че три-
те най-големи български 
телевизии имат в едно 
сравнително гледано вре-
ме игри на знанието.

„Това според мен се 
дължи на една огро-
мна фенска база, кои-
то имат тези игри, и тя е 
предимно от куиз игра-
чи. Разликата между ку-
изовете и телевизионни-
те игри на знанието е, че 
там се явяваш сам срещу 
играта, а куизът е отбор-
на игра. Там си с прияте-
ли на маса. В Бургас се 
провеждат в приятни за-
ведения. В повечето от 
тях можеш да си поръчаш 
и нещо за ядене“, комен-
тира Минчев.

Баев от своя страна 
добавя, че именно от те-
левизионните игри като 
„Минута е много“, „Стани 
богат“ и „Последният пе-
чели“ идват едни от най-
добрите куизъри в стра-
ната като Мартин Иванов 
и Димитър Георгиев. 

Във всеки един голям 
град на България има по 
няколкостотин души, ко-
ито всяка седмица хо-
дят с удоволствие на 
куиз. Бургас не е изклю-
чение и има игри на зна-
нието във всеки делни-
чен ден. Понеделник и 
вторник се провеждат в 
„Хаштаг“, отново вторник 
в „Ескобар“, сряда – до-
скорошният куиз в „Триа“-
та се мести в „Джоли 
Роджър“, четвъртък – в 
„Пивоварната“, 
която 

в р е -
менно не рабо-

ти и петък – в „Караоке 
бар“. Младежкият меж-
дународен център пери-
одично организира и ку-
изове за ученици. 

Двамата бургазлии от-
пращат началото на ку-
изовете в Бургас до 
„Хаштаг“, където се про-
вежда първият такъв 
в морския град. Отбор 
„Ледените“, на който 
Станимир Баев е капи-
тан, го печели. „Без пани-
ка“ с участието на Стефан 
Минчев са по-нов отбор и 
по това време още не съ-
ществуват, но впослед-

ствие бързо се превръ-
щат в един от най-добри-
те в града. 

„Куиз-културата е нещо, 
което ти дава възможност 
да се отпуснеш след рабо-
та, да се отърсиш от ску-
ката в живота, да наме-
риш нови приятели и по-
стоянно да се зареждаш 
с нови знания, както и 
да доказваш на себе си, 
че можеш и знаеш, кое-
то действа добре на са-
мочувствието. Няма как 

да не познаеш някой въ-
прос. Като влезеш на ку-
из-състезание в Бургас и 
видиш приятните и умни 
хора наоколо, и ти ста-
ва хубаво. Това е една 

разкошна атмосфера. 
Куизовете във втор-
ник в „Ескобар“ и 
в петък в „Караоке 
бар“ са франчайзи на 
един пловдивски ку-
из-мастър – Стефан 
Лозанов. Той наско-
ро отбеляза 10-го-

дишнина, откакто се пра-
вят куизове в Пловдив. По 
същата схема се играе и 
в двата бара в Бургас“, 
обяснява ПР специалис-
тът.

Два вида куизове – 
тематични и за 
обща култура

Има два вида куизо-
ве. Едните са тематични 
и могат да бъдат за фил-
ми, сериали, музикал-
ни и спортни. Но втори-
ят вид е по-предпочита-
ният и по-търсен от ку-

из-играчите в Бургас, а и 
като цяло, а именно куи-
зовете за обща култура. 
Има и по-лесни и изця-
ло за забавление, какъв-
то е този, провеждащ се 
в петък, който е подхо-
дящ за хора на всякаква 
възраст. 

Станимир Баев, който 
е сред ветераните куизъ-
ри в Бургас, участва в ку-
изове още през 2010-а в 
столицата. Той говори и 
за началото на култура-
та в България като цяло. 
Двамата със Стефан 
Минчев отчитат и голе-
мия плюс за заведения-
та, където се провеждат, 
особено след пандемия-
та, тъй като тази част от 
бизнеса пострада сери-
озно заради противоепи-
демичните мерки.

„В големите градове, 
особено в София, куиз-
културата е развита от 
доста години. Има си ут-
върдени отбори, утвърде-
ни места, на които се про-
веждат. Понякога се пра-
вят куизове за определе-
на аудитория. Има фир-
мени, свързани с тийм-
билдинга. Регулярните 

куизове позволяват до 
6 човека да участват в 
един отбор. Обикновено 
тези 6 човека са титу-
ляри. Понякога към тях 
се присъединяват и до-
пълнително играчи, кои-
то също стават титуляри 
впоследствие. Това важи 
за отборите с амбиции да 
са силни както на регио-
нално, така и на нацио-
нално ниво. Това, което 
популяризира куизове-
те, е интернет и по-специ-
ално Фейсбук. Създават 
се групи, има цели куиз-
общества. Има няколко 
специализирани сайта. 
Началото на куиз култу-
рата идва преди 10-12 го-
дини. В момента има ня-
колко центъра, в които 
хора се занимават поч-
ти професионално с из-
готвянето на куизовете. 
Един от най-големите та-
кива е във Варна и е на 
Димитър Георгиев. Той е 
утвърден куиз-играч. Друг 
център е Пловдив. Там 
е Стефан Лозанов, кой-
то също добре се спра-
вя с подготовката на ку-
из-формати. От Стара 
Загора пък идва трета 
вълна куизъри, които са 
може би едни от първи-
те. В началото идеята е 
била да се провеждат в 
съвсем тесен кръг, кой-
то след това се разде-
ля в различни посоки и 
градове. Всеки се опит-
ва да го развива и да се 
оформи като някакъв биз-

нес и популяризиране на 
тази култура. Куизовете 
стимулираха бизнеса на 
заведенията след пан-
демията, които постра-
даха от мерките“, посо-
чи заместник-директо-
рът на Математическата 
гимназия. 

Бургаски финал  
на национално 

състезание

Двамата събеседници 
на „Черноморски фар“ в 
този материал освен ре-
довно в бургаските заве-
дения, се изправят един 
срещу друг с отборите 
си и на финала на голя-
мо национално състеза-
ние. В него взимат учас-
тие 32 от най-добрите от-
бори в страната. 

„Тази година спечелих-
ме ние, за което много се 
радвам, но „Ледените“ са 
по-титулуваният отбор. Те 
имат едно първо, едно 
второ и едно трето мяс-
то“, обяснява Минчев.

„На нас ни липсваше 
второто място, вече има-
хме първо и трето от този 
турнир. „Без паника“ ста-
наха първи тази година. 
Конкуренцията беше мно-
го силна. Във финалната 
фаза участваха 32 отбо-
ра от цялата страна“, за-
яви Баев за финала меж-
ду двата тима.

С це

4 Морските отбори редовно 
мерят сили с топ куизъри от 
страната
4 Конкуренти се обединяват 
заедно в общ отбор от морето
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Куиз-културата в 
години настигна 

Желание 

за знания

Бургаските заведения намериха добра ниша за правене на оборот в делничните 
дни с провеждането на куизове

Двата бургаски отбора финалисти – „Без паника“ и „Ледените“, с обща снимка и пример за положителна  
конкуренция

Един от най-интересните тематични куизове в Бургас 
е за „Междузвездни войни“. Отбор от бургаски жур-
налисти, сред които и наш репортер, завърши на вто-
ро място в първото издание в страната
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„Ние ходим често на 
куизове с удоволствие 
и има някакво натруп-
ване на знания при нас. 
Небезизвестните адво-
кати Христо Минчев и 
Калоян Кръстевич са в 
нашия отбор. Директорът 
на Спортното училище 
Янчо Стойчев - също. 
Имаме и много прияте-
ли, които гостуват в на-
шия отбор, когато ня-
кой отсъства. Стефан 
Цинцарски е играл с 
нас, журналистът Петър 
Генчев. Ако пропускам 
някого, да не се разсър-
ди. Изобщо не смятаме, 
че сме най-добрият от-
бор. Имаме една много 
силна конкуренция, която 
всъщност ни дръпна на-
пред и ни издигна. Това 

е отборът на „Ледените“, 
който е съставен основ-
но от учители от бургаска-
та Математическа гимна-
зия. Продължаваме да 
се учим от тях. Има още 
няколко силни отбора в 
Бургас – „Канарчетата“, 
„Наказателен кодекс“, 
„Бахур“, „Евърласт“. Ние 
всички сме в добри от-
ношения, няма някак-
ва жестока конкурен-
ция, напротив помага-
ме си, сътрудничим си. 
Ето сега се очертава да 
ходим на един национа-
лен куиз в Пловдив, къ-
дето ще се комбинира-
ме в един отбор с иг-
рачи и от „Ледените“, 
и от „Канарчетата“, за 
да представим заедно 
Бургас“, казва Минчев.

Колегата му куизър 
Баев също отчита сила-
та на няколкото бургаски 
отбора. 

„Аз участвам в два 
отбора – „Ледените“ и 
„Бахур“. За „Ледените“ 
интересното е, че е със-
тавен предимно от учите-
ли от Математическата. 
Много често включваме 
и бивши ученици, такива 
които са доказали сво-
ите знания. Например 
имаме момче, което 
учи в Оксфорд, друг е в 
Самолетостроителния 
институт в Москва. 
Единственият участник 
при нас, който не е учи-
тел, е лекар. Това оба-
че, че сме учители, не 
значи, че знаем повече 
от другите отбори, осо-

бено когато са въпро-
си, несвързани с наука-
та. Голямата слабост на 
„Ледените“ са музикал-
ните кръгове и лайфстайл 
въпросите. Не сме няка-
къв суперотбор, който 
постоянно да мачка. В 
Бургас има много добри 
отбори като „Без пани-
ка“, „Канарчетата“, наши-
ят втори отбор „Бахур“, 
„Наказателен кодекс“, 
Евърласт“. Хубаво е да 
има силна конкуренция, 
защото е безполезно да 
лидерстваш, без да при-
добиваш представа къде 
се намираш спрямо дру-
гите. Така че се радваме 
на появата на „Без пани-
ка“, „Канарчетата“ пък 
са стар отбор. „Бахур“ е 
нов, но там не се препли-
тат нещата с „Ледените“, 
защото участваме в раз-
лични формати. Те са по-
млади, образовани игра-
чи, но са от този тип, ко-
ито са изключително зна-
ещи в областта на музи-
ката и лайфстайла“, ко-
ментира капитанът на 
„Ледените“.

Бургаските отбори ре-
довно мерят сили и с 
другите тимове от стра-
ната по много интересен 
начин.

„Състезанието, кое-
то организира веригата 
Quiz this всяка сряда, си 
има други предимства. В 
него имаш възможност-
та да се състезаваш с ку-
из-отбори от други гра-
дове. Тази верига пред-
лага абсолютно едни и 

същи въпроси, по едно и 
също време, на отбори в 
София, Пловдив, Варна, 
Бургас, Стара Загора, а 
отскоро и Благоевград и 
Каварна. Състезанието 
започва по едно и също 
време. Класиранията са 
както по градове, така и 
национално. Авторите на 
въпросите за този куиз са 
всеки път различни. Част 
от тях са университетски 
преподаватели, с инте-
реси в различни сфери 
на знанието. Въпросите 
никога не са еднакви. 
Всичко е за първи път. 
Всеки път могат да те 
изненадат с нови неща“, 
уточнява Минчев.

„Това се случва, кога-
то целият цикъл е завър-
тян, така че куиз форма-
тът на един организатор 
става верига. Включват 
се различни градове и иг-
раят по едно и също вре-
ме, отговарят на едни и 
същи въпроси. В момен-
та Бургас изживява, ма-
кар и малко по-късно от 
другите градове, бум на 
куизовете. От една стра-
на може би заради панде-
мията, от друга - и заради 
интересните заведения, 
които успяват да привле-
кат доста сериозни учас-
тници. „Ескобар“ е едно 
от тях. Куизовете могат 
да са под различна фор-
ма, но с времето се на-
ложи като най-популярно 
и безпроблемно, когато 
е включена мултимедия. 
Този формат на поднася-
не, когато не само воде-

щият чете въпроса, но и 
може да го видиш на ек-
ран и осмислиш, е по-до-
бър. Основната цел след 
участие в куизовете е, ко-
гато човек иска да полу-
чи допълнителни знания, 
да проучи и да навлезе 
по-навътре в материята. 
За съжаление в България 
няма толкова много ли-
тература, която да е на-
сочена към куизъри. 
Имаше издадена книж-
ка на „Минута е много“ и 
юбилейна такава с всич-
ки задавани въпроси. Но 
това предаване не е в 
ефир повече от 10 годи-
ни, а информацията през 
това време се увелича-
ва. А често има въпроси 
от актуални събития, не 
само от далечното мина-
ло“, на свой ред комен-
тира заместник-директо-
рът на Математическата 
гимназия.

Тайната на  
добрия отбор

Тайната на добрия куиз 
отбор не е кой знае каква 
тайна. Важното е участни-
ците в него да са с различ-
ни интереси и широк спек-
тър от знания в различни 
области, за да се покри-
ят максимално много от 
задаваните въпроси. И 
Баев, и Минчев се съгла-
сяват с това твърдение.

„Добре е и да са на 
различна възраст, ма-
кар че според мен най-

силните играчи са на 
около 50-годишна въз-
раст. Имат много натру-
пани знания. Много от въ-
просите са и съвремен-
ни, а не само да те питат 
нещо за древен Рим или 
средновековна литерату-
ра. Абсолютно всеки ще 
се почувства знаещ, ако 
отиде на куиз. Няма из-
питване, няма отговаря-
не на глас. В куиз-игра-
та водещ чете въпросите 
по микрофон, играчите се 
съвещават помежду си, 
избират верния според 
тях отговор и предават 
попълнени фишове след 
всеки кръг. Обикновено 
се играе в пет-шест кръ-
га, като всеки следващ 
става по-труден. На при-
тесняващите се, че ще 
се изложат, че ще им се 
смеят и т.н. да знаят – 
на куиз в Бургас ходят 
интелигентни, благород-
ни хора. Никой на нико-
го не се смее. Напротив, 
цари дух на взаимопо-
мощ. Рядко съм виждал 
да прехвърчат някакви 
искри на злобна конку-
ренция. Има много смях 
и много споделено удо-
волствие“, споделя ПР 
специалистът.

Заместник-директорът 
на Математическата гим-
назия пък изтъква като 
много важно и разбира-
телството между съот-
борниците.

„За формирането на 
един отбор е много важно 
опознаването на участни-
ците в отбора и взаимно-
то доверие. Винаги в на-
чалото хората се притес-
няват да не се изложат. 
Има го момента, в кой-
то човек се притеснява. 
Нормално е, но човек не 
може да знае всичко, то 
не е и редно. Това е и 
част от чара на куизове-
те – постоянно да науча-
ваш нови неща. Важно е 
всеки да подчини егото 
си пред общото благо. Да 
се знае, че няма грешно 
или вярно, защото дори и 
един да сбърка, ние сме 
6 човека и някой може 
да коригира. Често има 
и въпроси, на които само 

един може да отговори. 
Ако има няколкото спор-
ни отговора, най-добре е 
да се проведе гласуване 
и спечелилият мнозин-
ство да бъде даден от от-
бора. Изключително пра-
вило е да вярваш на себе 
си и на останалите. След 
няколко куиза обикнове-
но се случва. Също така 
екипът трябва да има 
един капитан, който да е 
лицето, изразяващо мне-
нието на целия отбор. 
На „Ледените“ съм капи-
тан, но на „Бахур“ - не. 
Важно също така е и да 
не се убива ентусиазмът 
на съотборниците с из-
тъкване и изказвания от 
сорта на: че ти примерно 
знаеш повече от мен, или 
че сте станали седми, за-
щото ти не си участвал“, 
заяви Баев.

Той също така доба-
ви, че има много отбори, 
създадени от ученици от 
Математическата гимна-
зия, и то такива, които 
специално са се запис-
вали, за да играят сре-
щу учителите си от отбор 
„Ледените“. Интересно 
явление е и отбор от мла-
дежи да се съревнова-
ва с отбор на родители-
те им. 

Според него обаче за 
по-младите, събития от-
преди 30 години и пове-
че не ги вълнуват, дока-
то пък по-възрастните 
се затрудняват с модер-
на музика, филми, сери-
али и т.н.

„Моето впечатление е, 
че сега възможността за 
намиране на информа-
ция за младите е по-го-
ляма с ползването на ин-
тернет, гледането на фил-
ми, слушането на музика. 
Ние навремето трябваше 
да ходим до библиотека-
та, имахме Първа и Втора 
програма и каквото дадат 
там, това е“, посочи за-
местник-директорът.

За финал двамата спо-
делиха, че се надяват ин-
тересът към куизовете в 
Бургас да продължава да 
расте и че ще се радват 
на появата на още силни 
участници. 

Бургас за няколко 
София и Пловдив

Единият от отборите на Станимир Баев – „Бахур“ (вляво) и „Ледените“ (вдясно) след поредна победа

Титулярният състав на „Без паника“ (вляво) и с гостуващият участник – журналистът Петър Генчев (вдясно)



„Черноморски фар“

„Хебър“ (Пазарджик) побе-
ди „Нефтохимик 2010“ (Бургас) 
с 3:1 (25:17, 33:31, 19:25, 25:16) 
в мач от четвърти кръг на efbet 
Супер Волей, който се игра в 
зала „Васил Левски“.

С това волейболистите на 
Камило Плачи записаха втори 
пореден успех в елита, след 
като през миналия кръг нади-
граха основния си конкурент 
„Дея спорт“ (Бургас) с 3:0. Об-
що шампионите имат два ус-
пеха, една загуба и 6 точки. Те 
имат и един отложен мач със 
„Славия“, което им отрежда 
четвърто място във временно-
то класиране.

Тимът на „Нефтохимик“ пък 
отбеляза трета загуба в пър-
венството, като с една победа 
и 4 точки е на осма позиция, 
но преди изиграването на 
всички срещи от кръга.

Това е втори сблъсък меж-
ду двата съперника от начало-
то на сезона, пише bgvolleyball.
com. Преди две седмици те се 
срещнаха за Суперкупата на 
България. „Хебър“ надигра то-
гава бургазлии с 3:1 и вдигна 
Трофея, като сега се поздра-
ви с втори успех.

Въпреки неприятностите и 
проблемите, пазарджиклии по-
казаха познатото ниво в по-го-
ляма част от двубоя. 

От своя страна гостите, ко-
ито също имат здравословни 
проблеми, се опитаха да се 
противопоставят, успяха дос-
та да затруднят съперника, но 
в крайна сметка взеха само 
гейм. Видя се подем и жела-
ние за себедоказване, но и в 
същото време пролича, че все 
още липсва нужната сработка 
и синхрон в новия състав.

Шампионите започнаха 
ударно със 7:1 и извадиха от 
равновесие опонента си. 
„Нефтохимик“ изпита затруд-
нения при преодоляването на 
блока на съперника, а „Хебър“ 
поведе с 11:6. След бурното на-

чало „Хебър“ намали обороти-
те, а „нефтохимиците“ се око-
питиха и стопиха пасива си до 
три точки - 10:13. Домакините 
обаче бързо се съвзеха и от-
ново увеличиха преднината си. 
До края не изпуснаха инициа-
тивата и затвориха гейма с 
разлика.

Бургазлии не се отказаха и 
във втората част започнаха да 
намират ритъма си. Играта 
тръгна равностойно, след кое-
то шампионите отново се раз-
играха и направиха голяма 
разлика - 16:9. Аксел Трухчев 
и Калоян Балабанов дадоха 
тон за обрат в гейма. След се-
рия от сервис на Трухчев „Неф-
тохимик“ стопи пасива си на 
две точки 18:20. „Хебър“ обаче 
продължи да натиска и пове-
де с 24:21. Домакините прибър-
зано помислиха, че са спече-
лили гейма. В този момент сер-
висът на Калоян Балабанов 
разби посрещането им и дове-
де до равенство - 24:24. Пазар-
джиклии пропуснаха няколко 
геймбола, но в крайна сметка 
опитът си каза думата. Те ус-
тояха в най-важния момент и 
спечелиха гейма с 33:31, като 
поведоха с 2:0.

Третата част доведе до нов 
обрат. „Хебър“ свали гарда, за-
нижи концентрацията и вкара 
доста нерви в мача. „Нефтохи-
мик“ само това и чакаше. Ак-
сел Трухчев отново бе неудър-
жим и бургазлии започнаха да 
диктуват играта. Те поведоха 
със 7:4 и продължиха да дър-
жат под напрежение именития 
съперник. Камило Плачи при-
бягна до двойна смяна, като на 
полето се появиха Добромир 
Димитров и Трифон Лапков, но 
и това не помогна. „Хебър“ не 
успя да намери ритъма си до-
край и „Нефтохимик“ спечели 
гейма, като се върна в мача.

Шампионите обаче показа-
ха, че умеят да преодоляват 
кризисни ситуации. Плачи про-
дължи с рокадите, а опитният 
Виктор Йосифов, който също 
има известни проблеми, се по-
яви в игра. След равностойно 
начало 10:10, „Хебър“ не оста-
ви съмнение кой е по-добрият 
тим на полето. Якопо Масари, 
който единствен остана твърд 
титуляр на полето, бе във ви-
хъра си. „Хебър“ поведе с че-
тири точки - 16:12 и 18:14, за-
пази разликата докрай и спе-
чели мача с крайното 3:1.

„Черноморски фар“

„Спартак“ продължава без 
загуба от началото на сезона 
в Националната баскетболна 
лига. Тимът записа четвърта 
поредна победа в шампиона-
та, след като надви „Черно-
морец“ с 84:77 в невероятна 
драма в зала „Балканстрой“. 
Мачът премина през много 
обрати, като до последно по-
бедителят не бе ясен.

През повечето време от 
срещата бургаският тим игра 
основно с ротация от шести-
ма души, след като и Симеон 
Лепичев не взе участие в дву-
боя заради контузия.

Гостите започнаха мача с 
висока успеваемост в подко-
шието и в средата на частта 
дръпнаха с 15:9, пише 
bgbasket.com. Баскетболи-
стите на Тодор Тодоров пра-
веха много пропуски, вклю-
чително и от фаула, а само 
три минути след началото ос-
танаха и без Евгени Хаджи-
русев, който рано натрупа 
две лични нарушения. „Чер-

номорец“ поддържаше кре-
хък аванс след това и след 
първата четвърт водеше с 
19:16.

Мерникът на играчите на 
Васил Евтимов също започ-
на да изневерява в началото 
на втория период. На някол-
ко пъти съперникът им се до-
ближаваше само на точка, а 
след серия от 10:2 в послед-
ните две минути на полувре-
мето, на почивката „Спартак“ 
обърна за 38:33.

Преднината на домакините 
стана 8 след подновяването 
на играта, но бургаският тим 
започна да топи изоставане-
то си и след две поредни 
тройки на Мунис Туту и Нико-
лай Титков, разликата падна 
само на точка – 44:45. „Спар-
так“ върна един наказателен 
удар, но след нова точна 
стрелба на гостите, този път 
на Кинг Революшън, те отно-
во излязоха напред при 47:46. 
Последваха размени на во-
дачеството, а след силни фи-
нални минути, преди заклю-
чителната четвърт „Черномо-

рец“ поведе с 58:55.
Отборът от Бургас на свой 

ред дръпна с 8 на старта на 
последната част, но съперни-
кът му бързо започна да то-
пи изоставането си. След 
тройка на Ивко Ивков в сре-
дата на частта равенството 
бе възстановено, а кош и фа-
ул на Николай Стоянов дове-
доха и до нов обрат – 68:65. 
Това даде още по-голям им-
пулс в играта на домакините, 
които увеличиха още предни-
ната си и този път удържаха 
водачеството си до послед-
но.

Най-резултатен за успеха 
бе Мартин Маринов със 17 
точки. По 16 имат Барет Бен-
сън (11 борби) и Ивко Ивков. 
Николай Стоянов отбеляза 13 
точки.

За „Черноморец“ 17 точки 
вкара Мунис Туту със 7 бор-
би. С 15 и 9 борби е Георги 
Боянов, Николай Титков реа-
лизира 14, Джъстин Уотс има 
13, а дабъл-дабъл от 10 точки 
и 13 борби записа Макол Мо-
йен.
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3 медала за България от Балканиадата в 
Румъния спечелиха бургаски борци. Шампи-
онатът в Букурещ беше за момичета, момче-
та, кадети и кадетки до 15 и до 17 години.

Сребърни отличия завоюваха Ергюн Шук-
ри в категория 55 килограма в свободния стил 
и Андрей Атанасов в категория 80 килогра-
ма при класиците.

Бронзов медал заслужи Ердал Галип в ка-
тегория 65 килограма в свободния стил. Три-
мата са възпитаници на Спортното училище 
"Юрий Гагарин". Те се бориха във възрасто-

вата група кадети до 17 години.
Личен треньор на Ергюн Шукри и Ердал 

Галип в "Черноморец св. борба" е Илиян 
Стефанов, а на Андрей Атанасов личен тре-
ньор в "Черноморец кл. борба" е Златомир 
Стоянов.

Младите борци на България завоюваха об-
що 11 златни, 12 сребърни и 12 бронзови ме-
дала на Балканиадата в Букурещ.

Старши треньор на националния ни отбор 
за кадети е бургаският специалист Николай 
Дачев.

Борци с медали от 
Балканиадата в Румъния

Чф

„Черноморец“ инициира среща 
за бъдещето на бургаския футбол

ФУтБОЛ

Георги рУСинОВ

Бъдещето на бургаския фут-
бол ще е темата на разговор 
на инициирана среща от стра-
на на ръководството на „Чер-
номорец“. Това съобщиха от 
клуба в официалната си фейс-
бук страница.

На срещата ще са поканени 

всички бургаски футболни клу-
бове. Ще се проведе тази съ-
бота, от 14:30 часа на изкуст-
веното игрище в „Изгрев“.

„Основната тема ще бъде 
липсата на материална база, 
на която детско-юношеските 
и мъжките отбори да водят 
нормален тренировъчен про-
цес. Надяваме се всички стра-

ни да откликнат на поканата и 
да се получи ползотворен де-
бат в името на бургаския фут-
бол и неговото възраждане“, 
заявяват от ръководството на 
„Черноморец“. 

В коментарите под публика-
цията бившият заместник-кмет 
на Община Бургас Костадин 
Марков пише:

„Още преди месец трябва-
ше и ви го казах. Ако не иска-
те срещата да е формалност 
и говорилня, прецизирайте 
формата и участниците. Ако 
ме разбирате какво имам 

предвид, де. И отидете на сре-
щата с някакъв план и ви-
зия“.

От „Черноморец“ му отгова-
рят:

„Такива предварителни раз-

говори се водят от месец юни, 
но знаете, клубът имаше 
действия, които трябваше да 
предприеме. Участниците са 
уточнени, надяваме се на гра-
дивен разговор“.

Липсата на градски стадиони - основен 
проблем за развитието на школите

Загуба в първото гостуване 
за сезона на „акулите“

ВОЛЕЙБОЛБаСКЕтБОЛ

След „Дея спорт“, „Хебър“ 
победи и „Нефтохимик 2010“

Срещата ще се състои на изкуственото игрище в „Изгрев“

Бъдещето на стадион „Черноморец“ ще е сред най-обсъжданите теми на срещата

Вечните съперници „Черноморец“ и „Нефтохимик“ останаха без стадиони
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„Черноморски фар“

Държавна опера – Бургас 
е подготвила вълнуващ кон-
цертен спектакъл под над-
слов „Реформаторът”, кой-
то ще внесе свежа хуморис-
тична нотка в есенните дни. 
В петъчната вечер, 4 ноем-
ври, от 19 часа в залата на 
Операта предстои премие-
рата на новия музикално-
сценичен проект на бурга-
ския културен институт, кой-
то ще зарадва публиката 
със завладяващ с хуморис-
тичния си заряд и популяр-
ни партитури.

На очароващите с талант и 
сценично присъствие на лю-
бимеца на публиката Гера-
сим Георгиев-Геро, млади-
те талантливи актьори Соня 
Ковчезлиева, Илиан Божков 
и солистката на Държавна 
опера – Бургас Мария Цве-
ткова-Маджарова ще пар-
тнира оркестърът на Дър-
жавна опера – Бургас, под 
вдъхновената палка на мае-
стро Левон Манукян. 

Соня Ковчезлиева е до-
бре позната на бургаската 
публика от изявите й в кон-
цертните спектакли „Роман-
тична комедия“ и „Без любов 
не може“, в сценично парт-
ньорство с Ненчо Балаба-
нов. Двата проекта са също 
по идея и сценарий на Юлия 
Манукян, под диригентство-
то на Левон Манукян. 

Младият актьор Илиан 
Божков стана популярен с 
участието си в сериала на 
БНТ „Румбата, аз и Ронал-
до“. Идеята и сценарият на 
„Реформаторът” са отново 
на Юлия Манукян, аранжи-
ментите, представящи из-
вестни произведения в нов 
оригинален облик, са дело 
на диригента Левон Ману-
кян, който е със сериозен 
професионален опит в съз-

даването на подобни вълну-
ващи спектакли на хитови 
музикални мотиви в нов ав-
торски прочит. 

Младият диригент има 
афинитет към стилно издър-
жаните музикални изяви, 
подплатени със силен емоци-
онално-смислов заряд. „Ре-
форматорът“ продължава до-
брата традиция. В началото 
на м. октомври стартира друг 
музикално-сценичен проект 
на успешния тандем Левон и 
Юлия Манукян, заедно с ор-
кестъра на Бургаската опера 
– „Златните песни от „Злат-
ният Орфей“, със солисти 
Орлин Горанов и Маргари-
та Хранова, който – след ус-
пешната премиера в Бургас, 
премина триумфално и на 
сцените на Плевен, Благоев-
град, Пловдив и Сливен, ка-
то националното турне про-
дължава.

Авторът на оригиналния 
сценарий на „Реформато-
рът“ Юлия Манукян обрису-
ва с няколко словесни щри-
ха идеята на музикално-сце-
ничния проект: „Представяте 
ли си директор, който е спус-
нат отгоре без никаква ква-
лификация? Защото негова-
та професия е “Директор” и 
това е достатъчно! Големият 
Герасим Георгиев-Геро, под-
помаган от послушната му 
секретарка Соня Ковчезли-
ева, изпада в тотална бърко-
тия, сътворена от сценарист-
ката Юлия Манукян. Хвърлен 
директно в “клетката на лъ-
ва” при музикантите от Дър-
жавна опера-Бургас, новоиз-
люпеният директор сътворя-
ва чудеса от безумия само за 
един ден. Най-голяма съпро-
тива ще срещне от дириген-
та им – Левон Манукян! Нека 
битката започне сега!

Публиката да се готви за 
свръхзабавни словесни ка-
ламбури и диалози, които ще 

представят Герасим Георги-
ев-Геро като директор, спус-
нат „отгоре“ и нямащ пред-
става от реда и взаимоот-
ношенията в един симфони-
чен оркестър, Соня Ковчез-
лиева – в ролята на него-

ва секретарка, Илиан Бож-
ков – като представител на 
синдиката на музикантите. 
Освен на интригуващия за-
бавен текст, чрез който се 
казват ненатрапчиво мно-
го истини за съвременната 
реалност, в новия проект е 
заложено и на богата музи-
кална програма, включва-
ща популярни и обичани за-
главия: „Унгарски танц №5“ 
от Йоханес Брамс, „Музика-
лен момент“ от Роберт Шу-
ман, „Малка нощна музи-
ка“ от В. А. Моцарт, части 
от „Пицикато полка“ от Йо-
хан Шраус, „Маскарад“ от 
Арам Хачатурян, „Перпету-
ум мобиле“ от Йохан Щраус-
син, „Либертанго“ от Астор 
Пиацола, „Разходка с куче“ 
от Джордж Гершуин, „Пинк, 
Планк, Плунк“ от Лерой Ан-
дерсон, „O, sole mio“ и „O, 
mio babbino caro“ – със со-
лист сопраното Мария Цве-
ткова-Маджарова. В разно-
образната музикална про-
грама са включени и обра-
ботки на български народ-
ни песни, както и емблема-
тичната „Фалшив герой“ на 
Тодор Колев.

Имате нужда от добро на-
строение с гарантирано ка-
чество, от зареждане на се-
тивата и глътка оптимизъм в 
сложното време, в което жи-
веем? Имате ги – с новия кон-
цертен спектакъл на Държав-
на опера – Бургас „Реформа-
торът” – 4 ноември, петък, 19 
часа, зала на Държавна опе-
ра – Бургас!

В рамките на м. ноември 
предстоят концерти и в за-
ла „Яворов“ в гр. Благоев-
град – на 8 ноември, както и 
в зала „Филхармония“ в гр. 
Русе – на 10 ноември, с на-
чален час и на двете съби-
тия – 19 ч.
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„Черноморски фар“

Ул. „Елин Пелин“ в бургаския квар-
тал „Възраждане“ ще бъде затворена 
за автомобили на 5 ноември, събота, 
от 17 до 22 часа, в частта от „Дебелт“ 
до „Калоян“. Това става по искане на 
нейните жители, което Община Бургас 
ще уважи с удоволствие.

Очевидно на ул. „Елин Пелин“ ца-
ри дух на разбирателство. Съседите 
там се познават, харесват и обичат да 
прекарват времето си заедно. А това 

е достойно за уважение.
Бургаската среща в събота е по при-

мера на общности в Дания, които се 
събират по същия начин, затваряй-
ки градски улици. Тя ще е тематична. 
Хората от „Елин Пелин“ са я нарекли 
„Празник на палачинката“. Освен до-
машни палачинки, съседите ще изва-
дят на улицата и други вкусотии, за да 
ги хапнат заедно. Ще украсят с бало-
ни. Ще си кажат „наздраве“. Сред тях 
има музиканти, така че вечерта ще за-
върши с песни и танци.

Новият спектакъл ще изненада 
с интересни хрумвания 

По повод празника на Бургас – Никулден, 
вестник „Черноморски фар“ организира 
литературен конкурс „Моят Бургас след 
20 години“. 

Като медия, която над 100 години пази 
традициите на доброто слово даваме 
поле за изява на всеки ученик, който 
мечтае да покаже как си представя 
родния град в бъдещето.

Как искате да изглежда той, какъв 
ще е той през вашите очи – дайте 
воля на въображението си и опишете 
под формата на кратък разказ – два 
листа word-формат.

Конкурсът е в три  
възрастови групи:

Първа: 1 - 4 клас 
Втора: 5 - 7 клас 
Трета: 8 - 12 клас

Краен срок за участие: 25 ноември 2022 г.

Жури от изтъкнати журналисти, писатели и 
издатели ще определи победителите. В празничния 
никулденски брой вестникът ще публикува победителите 
както в сайта, така и на фейсбук страницата на изданието.

За всяка възрастова група ще бъдат излъчени Първа, Втора и Трета на-
града, осигурени от ИК „Знаци“, а първенците ще получат и ваучери за пъ-
тешествие до любима бургаска дестинация. Най-добрите разкази ще бъдат 
отпечатани и във вестника.

Участниците трябва да изпратят своите текстове на  
e-mail: info@faragency.bg, като напишат трите си имена, възраст, 

град, учебно заведение, телефон и e-mail за връзка.

Очакваме ви!

ЛИТЕРАТУРЕН КОНКУРС

Геро ще е „реформаторът“ в Бургаската опера

Затварят ул. „Елин Пелин“, 
за да се веселят съседи
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